
 

ACTA 

Expedient núm.: Òrgan col·legiat: 

PLN/2020/2 El ple 

DADES DE CELEBRACIÓ DE LA SESSIÓ 

Tipus de convocatòria Ordinària

Data 26 / de febrer / 2020 

Durada Des de les 18:00 fins a les 19:54 hores 

Lloc Sala de Plens 

Presidida per Eva María Menor Cantador 

Secretari Xavier Ortega Codines 

ASSISTÈNCIA A LA SESSIÓ 

DNI Nom i Cognoms Assisteix

34733642P Amalia Frutos López SÍ

46640879F Ana María Luque Martos SÍ

33895626C Antonio García Barba NO

38062022N Antonio Rodriguez Yañez SÍ

33896972D Encarnación Rodrigo Morales SÍ

01925637P Eva María Menor Cantador SÍ

47235133X Iván Sanz Pérez SÍ

47173117W Josep Martínez Valencia SÍ

38106107Y José Manuel López Deiros SÍ

52499704L Juan José Barcala Bugallo SÍ

34764081H Maria José Granados Martínez SÍ

33900306P Maria Pilar Paz Sierra SÍ

34764294R María José Infante Guadamuro SÍ
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38142031G Miriam Escalona Castilla  (INTERVENTORA) SÍ

44989196T Montserrat Jiménez Molina SÍ

77126458Y Nerea García Guerrero SÍ

34731851B Rafael Moya Camarón SÍ

34751449J Roberto Castillo Ureña SÍ

Excuses d'assistència presentades:
Antonio García Barba

La senyora alcaldessa excusa la presència del regidor Sr. Antonio García per motius personals.

La  senyora  alcaldessa  diu:  «Abans  de  començar,  donaríem lectura  a  un  manifest  pel  Dia 
Internacional de les Dones, del 8 de març, amb la notícia que, malauradament, ja deixa de ser  
notícia, perquè és molt recurrent, de l’assassinat ahir d’una altra dona. Ja portem 12 víctimes 
en el 2020, que es diu Mª del Mar, tenia 43 anys i va ser assassinada per la seva parella.  
Donaria lectura amb més contundència que mai, d’aquest manifest que es diu  Per un futur  
radicalment igualitari. És innegable que ens trobem immerses en un nou cicle del moviment  
feminista a nivell mundial. L’aturada internacional de dones proposada pel 8 de març de 2017  
ha  marcat  un  precedent,  implicant  a  més  de  50  països  i  promovent  mesures  fins  ara  
impensables i altament transformadores. Diferents països han incorporat a l’agenda política la  
justícia reproductiva,  la  igualtat  laboral  i  la  dignitat  salarial,  la  sostenibilitat  de la  vida i  les  
polítiques  feministes  s’han  escampat  arreu  com una  taca  d’oli  poderosa  i  lila.  La  present  
mobilització  a  nivell  mundial  es  troba  actualment  davant  d’un  moment  crucial  en  què  la  
comunitat internacional aquest any 2020, celebra el 25è aniversari de la Quarta Conferència  
Mundial  de  les  Dones  i  de  l’adopció  de  la  Declaració  i  Plataforma  d’Acció  de  Beijing,  
constituint-se per part de més de 187 països el programa més visionari per l’apoderament de  
les dones i  les nenes en tot  el  món.  Alhora,  ens  trobem davant  el  cinquè  aniversari  dels  
Objectius de Desenvolupament Sostenible de l’Agenda 2030, que posa la igualtat de gènere en  
el centre del desenvolupament sostenible. Ara bé, la realitat que ens envolta ens ensenya que  
encara tenim molt camí per recórrer atès que el canvi real és desesperadament lent per a la  
majoria de dones i nenes del món. En el marc d’aquestes commemoracions, i reprenent els  
eixos d’actuació de Beijing, des de les institucions públiques volem construir una societat on  
tothom pugui gaudir dels mateixos drets i oportunitats, on dones i homes rebin idèntic salari per  
un treball d’igual valor, on puguem gaudir d’espais públics i privats lliures de violències, on no  
es legitimi cap forma d’explotació del cos de les dones i per això estem en contra de la tracta  
de les dones i la seva explotació sexual, on siguem justament reconegudes i representades i  
existeixi una redistribució sostenible i equitativa dels recursos, on els homes i nens no siguin  
educats en masculinitats opressives, i en definitiva, on posem al centre la vida. Al món local,  
com sempre, capdavanteres en atendre les necessitats més immediates i palpadores de les  
realitats quotidianes, hem començat a aplicar mesures radicals. Perquè com va dir l’Àngela  
Davis “el feminisme és la idea radical que sosté que les dones som persones”. I, en un moment  
com l’actual, en què assistim a un avenç de l’extrema dreta, des dels nostres pobles i ciutats  
hem d’alçar la veu i articular una resposta implacable que sigui capaç de vèncer el seu discurs  
tòxic ple de falsedats, tal com hem fet les dones en altres moments de la història. Perquè com  
deia Simone de Beauvoir ”No oblideu mai que bastarà una crisi política, econòmica o religiosa  
perquè els drets de les dones tornin a ser qüestionats. Aquests drets mai no es donen per  
adquirits,  heu  de  romandre  vigilants  tota  la  vostra  vida”.  Som conscients  que  el  repte  de  
redibuixar  l’actual  sistema  social  i  cultural,  que  buida  de  continguts  un  seguit  de  drets  
fonamentals,  només  serà  assolible  mitjançant  l’articulació  de  polítiques  transformadores,  
feministes i interseccionals que provinguin i es despleguin al territori a través del diàleg i el  
treball continuat amb les entitats feministes, els moviments socials i la societat civil.  És l’hora 
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que la igualtat sigui una realitat. Sabem que la lluita és llarga perquè volem arribar lluny, però  
també perquè venim de lluny».

Una  vegada verificada  pel  Secretari  la  constitució  vàlida  de  l’òrgan,  la  Presidenta  obre  la 
sessió, procedint a la deliberació sobre els assumptes inclosos en l’ordre del dia. La senyora 
alcaldessa fa saber que hi ha una modificació, ja que el punt número 12 es deixa sobre la taula. 

A) PART RESOLUTIVA 

Aprovació de l'acta de la sessió anterior

Favorable Tipus de votació: Assentiment

S'aprova l'esborrany de l'acta de la sessió ordinària del Ple Municipal que va tenir lloc el dia 29 de 
gener de 2020 sense necessitat de lectura atès que tots els membres del consistori disposaven del text.

Modificació de les Ordenances Fiscals 2020 Taxa núm. 9, Taxa 12, Taxa 16 i Taxa 17 (Expedient 
601/2020)

Favorable Tipus de votació: Ordinària: a favor: 9, 
en contra: 4, abstencions: 3

El Secretari llegeix l’acord.

Seguidament la senyora alcaldessa dóna la paraula a la senyora Montse Jiménez, qui diu: «Gracias 
señora  alcaldesa.  Como  bien  ha  leído  el  Secretario  municipal,  son  unas  correcciones  que  han 
detectado los servicios municipales y que mejoran la utilidad de las Ordenanzas Fiscales, en concreto,  
de la OOFF número 12, la 16, la 9 y la 17.  Nada más. Gracias”.

La senyora alcaldessa dóna la paraula a la senyora Amalia Frutos, qui diu: “Gracias señora alcaldesa.  
Nosotros  no  votamos  ya  a  favor  de  las  OOFF,  y  como  es  lógico,  nos  vamos  a  abstener  de  su 
modificación. Gracias”.

La senyora alcaldessa dóna la paraula a la senyora Nerea García, qui diu: «Gràcies. La veritat que 
nosaltres teníem dubtes que vam preguntar i se’ns han contestat, però no veiem clar que aquestes 
correccions  no  generin  despeses,  ja  que  creiem  que  al  menys  si  que  les  generen  despeses 
administratives i votarem en contra. Gràcies».

S’aprova amb 9 vots a favor (PSC), 3 abstencions (2 C’s i 1 ERC) i 4 vots en contra (TFB), el següent  
acord:

Expedient número 601/2020, relatiu a les modificacions de les Ordenances Fiscals del 2020 a la Taxa 
núm. 9, de la Taxa núm. 12, la Taxa núm. 16 i la Taxa núm 17.
II. Relació de fets i fonaments de dret 
 
El text refós de la Llei reguladora de les Hisendes Locals,  aprovat pel Reial Decret Legislatiu 2/2004, 
de 5 de març,  estableix en els seus articles 15 a 19 el procediment per a l’aprovació i modificació de 
les Ordenances fiscals reguladores dels tributs locals.
 
Quan es modifiquen les Ordenances fiscals,  els  acords de modificació hauran de contenir  la nova 
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redacció dels preceptes afectats.
 
La publicació dels textos actualitzats de les ordenances fiscals municipals resulta necessària, a fi de 
donar  compliment  al  que  estableix  l’article  85  de  la  Llei  58/2003,  de  17  de  desembre,  General 
Tributària, ja que aquestes han de complir  la doble funció de servir com a eina normativa fonamental 
de gestió dels tributs locals i alhora comunicació informativa amb els ciutadans.
 
Així mateix, la Disposició addicional quarta, apartat 3, de la Llei General Tributària, i  l’article 12  del text 
refós de la Llei reguladora de les Hisendes Locals possibiliten que les Entitats locals adaptin l’aplicació 
de la normativa tributària general al règim d’organització i funcionament propi de cada Entitat, previsió 
aquesta  que  justifica  la  proposta  d’aprovar  i  mantenir  actualitzada,  amb  les  modificacions  que 
s’escaiguin,  una Ordenança General, redactada a l’empara de l’article 106.2 de la Llei 7/1985, de 2 
d’abril, reguladora de les Bases del Règim Local.
 
En  aquest  sentit,  les  modificacions  introduïdes  als  textos  de  les  ordenances  fiscals  municipals 
obeeixen, al compliment de les previsions normatives esmentades anteriorment.
 
Vist l’informe de la Tècnica de Servei de Promoció i comerç on detecta l’error en el règim de liquidació 
de la taxa per l’ocupació de via pública. 
 
Vist l’informe de l’Inspector Cap de la Policia Local on detecta l’error en el redactat de la ordenança 
fiscal número 16.
 
Vist l’informe de la Tècnica de Servei de Promoció i comerç a on detalla la necessitat de la incorporació 
de la Tarifa número 10 i l’acompanyament de l’informe de Recursos Humans. 
 
Vist l’informe del Tècnic de Serveis Esportius en el qual proposa incorporar dues tarifes noves, així com 
modificar-ne una d’existent.
 
Vistos els informes de la Secretaria i la Intervenció.
 
S’ACORDA
 
Primer.  Aprovar la modificació de l’Ordenança Fiscal  núm. 12, reguladora de la taxa per ocupació 
temporal de la via pública, 
 
1.  L’article  9è de  règim de declaració  i  ingrés  per  l’aplicació  de la  taxa  corresponent  1.2.c),  serà 
d’autoliquidació.
 
Segon. Aprovar la modificació en el redactat de l’Ordenança Fiscal núm. 16, reguladora de la taxa per a 
la retirada de vehicles abandonats i estacionats defectuosament o abusivament a la via pública,
 
2. Entre les 24 i les 48 hores d’ingrés del vehicle al dipòsit municipal
    1. Motocicletes, ciclomotors i similars: 4,26€
    2. Turismes: 6,36€
    3. Turismes, Furgonetes, etc. entre 2 i 3,5 TM: 10,96€
 
   A partir de les 48 hores i dies successius
 
    1. Motocicletes, ciclomotors i similars: 6,10€
    2. Turismes: 12,20 €
    3. Turismes, Furgonetes, etc. entre 2 i 3,5 TM: 18,25€
 
Tercer. Aprovar la modificació de l’Ordenança Fiscal núm. 9, reguladora de la taxa de serveis de mercat 
públic.
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10. Prestació de servei per assistència tècnica
a) Tarifa per hora, en horari de prestació ordinari del servei dels empleats, segons     calendari:
Encarregat municipal: 13,88€
Oficial 1a Mercat: 10,78€
Operari Mercat: 9,64€
 
b) Tarifa per hora, en horari fora de prestació ordinària del servei dels empleats, segons calendari:
Encarregat municipal: 34,87€
Oficial 1a Mercat: 27,08€
Operari Mercat: 21,21€
 
Aquesta nova tarifa s’exigirà en règim de liquidació.
 
Quart.  Aprovar la modificació de l’Ordenança Fiscal  núm 17 per la prestació de serveis esportius i  
instal·lacions esportives
Solàrium, abonament 5 sessions
1) Abonats: 20,38 €
2) No Abonats: 22,63 € 
 
Solàrium, abonament 10 sessions
1) Abonats: 38,50 €
2) No Abonats: 42,75 €
 
Tarifa 4. Enllumenat d’instal·lacions (preus per hora)
 
a) Frontó: 1,82 €
    Frontó bo de 5h: 9,10€
b) Tenis: 3,53 €
    Tenis bo de 5h: 17,65€
Aquestes tarifes s’exigiran d’acord amb allò que estableix l’ordenança en el seu article 6.
Cinquè. Els acords definitius en matèria de derogació, aprovació i modificació  d’Ordenances fiscals per 
a l’exercici de 2020, així com el text refós aprovat, seran objecte de publicació en el Butlletí Oficial de la  
Província. 
 
Sisè. Exposar al públic en el tauler d’anuncis de l’Ajuntament els anteriors acords provisionals, així com 
el text complet de les Ordenances fiscals aprovades de nou o modificades durant el termini de trenta 
dies hàbils, comptats des del dia següent al de la publicació de l’anunci d’exposició en el Butlletí Oficial  
de la Província.
 
Durant el període d’exposició pública de les Ordenances, els qui tinguin un interès directe o resultin  
afectats, en els termes previstos a l’article 18 del text refós de la Llei reguladora de les Hisendes Locals  
aprovat pel Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, podran examinar l’expedient i presentar-hi les  
reclamacions  que  estimin  oportunes.  Transcorregut  el  període  d’exposició  pública  sense  haver-se 
presentat reclamacions, els acords adoptats restaran definitivament aprovats.
 
Sisè. Trametre al Departament de Governació, Administracions Públiques i Habitatge de la Generalitat 
de  Catalunya,  els  acords  de  modificació  de  les  Ordenances  Fiscals,  un  cop  s’hagin  aprovat 
definitivament, de conformitat amb allò que preveu l’article 2.d del Decret  94/1995, de 21 de febrer, 
d’assignació de funcions d’Hisendes Locals als Departaments de Governació i d'Economia i Finances.

 

Aprovació reconeixement extrajudicial de crèdits (Expedient 743/2020)

Favorable Tipus de votació: Ordinària
A favor: 9, En contra: 4, Abstencions: 3, 
Absents: 0
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El Secretari llegeix l’acord.

A continuació, la senyora alcaldessa dóna la paraula a la senyora Montse Jiménez, qui diu: «Gracias 
alcaldesa. Son los casos que se incorporan en este expediente, son de Capítulo II y de Capítulo IV, y  
dado que existe consignación presupuestaria suficiente es por lo que pedimos el voto favorable de las 
formaciones políticas. Gracias».

S’aprova amb 9 vots a favor (PSC), 3 abstencions (2 C’s i 1 ERC) i 4 vots en contra (TFB), el següent  
acord:

I. Identificació de l’expedient
Expedient número 743/2020 relatiu a l'aprovació extrajudicial de crèdits.
 
II. Relació de Fets
 
PRIMER. Que mitjançant Provisió d'Alcaldia de 14 de febrer de 2020, es va veure la necessitat de 
tramitar un expedient per l'aprovació extrajudicial de crèdits. 
 
SEGON. Que amb data 14 de febrer de 2020, es va emetre per part de l'Interventora municipal Informe.
 
III. Fonaments de dret
La Legislació aplicable és la següent:
— Article 4.1.a) del Reial decret 1174/ 1987, de 18 de setembre, pel qual es regula el Règim Jurídic 
dels funcionaris d'Administració Local amb habilitació de caràcter nacional.
— Articles 163, 169.6, 173.5, 176 a 179 del Text Refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals,  
aprovat per Reial decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març.
—  Articles 25.1, 26.1, 60.2 del Capítol primer del Títol sisè de la Llei 39/1988, de 28 de desembre, 
Reguladora de les Hisendes Locals, desenvolupat per Reial decret 500/1990, de 20 d'abril.
Per això, de conformitat amb l'establert en l'article 175 del Reglament d'Organització, Funcionament i  
Règim Jurídic de les Entitats Locals, aprovat per Reial decret 2568/1986, de 28 de novembre, el que 
subscriu eleva la següent proposta 
 

S’ACORDA
 
PRIMER. Aprovar el reconeixement extrajudicial dels crèdits per import de 35.044,19 €  corresponents 
a exercicis anteriors, segons relacions següents, i detall annex de les despeses:
Relació E 2019 9  import 35.044,19 €

 
Segon. Aprovar l’aplicació de les operacions pendents d’aplicar del pressupost del 2019 (OPAS sense 
crèdit)  en  fase  d’autorització,  disposició  i  reconeixement  d’obligacions  fase  ADO  de  les  següents  
relacions:
Relació núm. O/2020/26 import 35.044,19 € 
 
Tercer. Ordenar a la Tresoreria municipal el pagament líquid de les següents relacions:
Relació núm. P/2020/27 import 14.140,75 € 
Document P op 220200001619 de 20.903,44 € (pagament càrrec en compte)

Justificació de factures corresponents al servei de neteja de dependències dels mesos de 
novembre i desembre de 2019 (Expedient 165/2020)

Favorable Tipus de votació: Unanimitat

El Secretari llegeix l’acord.
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La  senyora  alcaldessa  dóna  la  paraula  a  la  senyora  Montse  Jiménez,  qui  diu:  «Gracias  señora 
alcaldesa. Proponemos resolver a favor del criterio expuesto por el servicio del área de Entorno urbano 
y derecho a la ciudad, de proceder al pago de las facturas del servicio de limpieza de dependencias  
municipales detalladas en el expediente, dada la necesidad de mantener este servicio. Corresponden 
en  este  caso  las  facturas  de  noviembre  y  diciembre  de  limpieza  de  dependencias  municipales. 
Gracias».

La senyora alcaldessa dóna la paraula a la senyora Amalia Frutos, qui diu: «Gracias señora alcaldesa.  
Nosotros vamos a votar a favor. Es una empresa que ha estado haciendo su trabajo durante este  
tiempo y es lógico que quieran cobrar. Gracias».

S’aprova per unanimitat el següent acord:

I. Identificació de l’expedient
Expedient número 165/2020, relatiu a Justificació de factures corresponents al servei de neteja de les 
dependències municipals dels mesos de novembre i desembre de 2019.
 
II. Relació de Fets
Primer.  En  el  Ple  de  data  7  de  setembre  de  2018  es  va  aprovar  l'expedient  de  la  contractació, 
mitjançant tramitació ordinària, procediment obert, amb un únic criteri d’adjudicació, el preu, de serveis  
de la neteja de dependències municipals període setembre-desembre 2018 de Badia del Vallès, amb 
un valor estimat de 144.820,99 € euros, sense IVA (Exp.1807/2018).
Segon. En el Ple de data 24 d’octubre de 2018 es va aprovar l'expedient de contractació, sotmès a 
regulació  harmonitzada,  mitjançant  tramitació  Ordinària,  procediment  obert,  diversos  criteris 
d’adjudicació, del Contracte del servei de neteja d’edificis i dependències municipals per procediment 
obert de regulació harmonitzada i tramitació ordinària de Badia del Vallès, amb un valor estimat de 
2.962.327,42 € euros, sense IVA (Exp. 1529/2018).
Tercer. En data  4 d’octubre de 2019, d’acord amb la resolució adoptada per la Mesa de Contractació es 
va adjudicar el contracte administratiu,  sotmès a regulació harmonitzada, de serveis de neteja de les 
dependències municipals, a l’empresa Tempo, Facility Services, S.L.U., com a millor oferta presentada, 
per l’import total de 1.069.663,19 euros nets, sense IVA per la duració inicial de dos anys del contracte. 
Quart. El contracte administratiu de serveis de neteja d’edificis i dependències municipals de Badia del 
Vallès, va ser adjudicat a l’empresa Tempo Facility Services, S.L.U. en la sessió de Ple municipal de 30  
d’octubre de 2019, amb data d’inici el dia 1 de gener de 2020 i el contracte es va formalitzar i signar en  
data 2 de desembre de 2019.
Cinquè. En data 13 de desembre de 2019 la empresa Tempo Facility Services S.L.U. presenta un escrit 
comunicant que no començaran el contracte per problemes de tresoreria i manca de medis.
Sisè. En Ple de data 19 de desembre de 2019 s’incoa el procediment de Resolució contractual per  
renúncia del  contractista, Tempo Facility services S.L.U. donant un termini  d’audiència de deu dies  
perquè el contractista, avaladors i asseguradors puguin formular al·legacions, finalitzat aquest termini 
no han presentat cap al·legació.
Setè.  Que per  raó d'interès  públic,  és  necessari  el  manteniment  dels  serveis  de neteja  d’edificis  i 
dependències  municipals,  fins  l’inici  del  nou  contracte,  l'empresa  LA  BRUIXA,  NETEGES  I 
MANTENIMENTS, S.L., concessionària fins al moment està donant aquest servei imprescindible pel  
bon funcionament del consistori, s'adjunten a l'expedient les factures on consten les tasques realitzades 
durant els mesos de novembre i desembre de 2019.
Vuitè. En data 16 de gener de 2020, l’arquitecta tècnica, responsable del contracte,  va emetre informe 
de justificació de les factures presentades pel serveis de neteja dels edificis i dependències municipals 
dels mesos de novembre i desembre de 2019, per import total de 121.663,00 euros, IVA inclòs.
 
Novè. Realitzada la tramitació necessària, en data 16 de gener de 2020 va ser remès a la Intervenció  
per  a  la  seva corresponent  fiscalització,  sent  el  resultat  d'aquesta de disconformitat  amb objecció, 
suspensiu, a causa de la manca de procediment legal per l’adjudicació i la posterior fiscalització de 
l’autorització i/o disposició de la despesa en el  pressupost de 2019, prèvia a la presentació de les 
factures.
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III. Fonaments de dret
×           Llei 9/2017, de 8 de novembre, de Contractes del Sector Públic, per la qual es transposen 

a l’ordenament jurídic espanyol les directrius del Parlament Europeu i del Consell 2014/23/UE i 
2014/24/UE de 26 de febrer de 2014.

×           Reial Decret 128/2018, de 16 de març, pel que es regula el règim jurídic dels funcionaris  
d’Administració Local amb habilitació de caràcter nacional.

×           Reial decret 424/2017, de 28 d’abril, pel que es regula el règim jurídic del control intern en 
les entitats del Sector Públic Local.

×           Reial Decret 500/1990, de 20 d’abril, pel que es desenvolupa el Capitulo Primer del Títol 
sisè de la Llei 39/1988, de 28 de desembre, reguladora de les Hisendes Locals, en matèria de 
pressupostos. 

×           Text  Refós  de  la  Llei  Reguladora  de  les  Hisendes  Locals  aprovat  per  Reial  Decret 
Legislatiu 2/2004 de 5 de març. 

×           Resolució de 25 de juliol de 2018, de la Intervenció General de l’Administració de l’Estat,  
per la que es publica l’Acord del Consell de Ministres de 20 de juliol de 2018. 

 
Per tot això, s'acorda:
 
Primer. Resoldre la discrepància plantejada a favor del criteri exposat per l’Àrea d’Entorn Urbà i Dret a  
la Ciutat , a la vista de l'informe, ha quedat constatant   que  per raó d'interès públic, és necessari el 
manteniment dels serveis de neteja d’edificis i dependències municipals, degut a que el contracte nou 
encara no està resolt, l'empresa LA BRUIXA, NETEGES I MANTENIMENTS, S.L., concessionària fins 
al moment i està donant aquest servei imprescindible pel bon funcionament del consistori. 
 
Segon. En conseqüència, acceptar la discrepància formulada per l’Àrea d’Entorn Urbà i Dret a la Ciutat, 
i  continuar  la tramitació de l'expedient  d’aprovació, per  l’òrgan competent, de les  factures  de “LA 
BRUIXA NETEGES GENERALS I MANTENIMENTS, S.L” per import total de 121.663,00 euros, IVA 
inclòs, corresponents a les factures dels mesos de novembre i desembre de 2019 pel servei de neteja 
dels edificis i dependències municipals.
 
Tercer.  Aprovar  el  reconeixement  extrajudicial  dels  crèdits  per  import  de  121,663,00  €  ,  segons 
relacions següents, i detall annex de les despeses;
Relació E/2019/8  import 121.663,00 €

 
Quart. Aprovar l’aplicació de les operacions pendents d’aplicar al Pressupost del 2019 (OPAS sense 
crèdit)  en  fase  d’autorització,  disposicició  i  reconeixement  d’obligacions  fase  ADO de  les  segënts 
relacions:
Relació núm. O/2020/15 import 121.663,00 €
 
Cinquè. Ordenar a la Tresoreria municipal el pagament líquid de les segënts relacions:
Relació núm,. P/2020/17 de 121.663,00 €

Sisè. Notificar l'acord  a la Intervenció i a l’Àrea d’Entorn Urbà i Dret a la Ciutat.

 

Aprovació Modificació de Crèdits número 3/2020 (Expedient 725/2020)

Favorable Tipus de votació: Ordinària
A favor: 9, En contra: 4, Abstencions: 3, 
Absents: 0

El Secretari llegeix l’acord.

La  senyora  alcaldessa  dóna  la  paraula  a  la  senyora  Montse  Jiménez,  qui  diu:  «Gracias  señora 
alcaldesa. Hacemos esta modificación de crédito para poder aprobar la adjudicación del contrato de 
limpieza  de  equipamientos  municipales,  de  139.000€  provenientes  de  diferentes  partidas 
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prespuestarias. Gracias».

La  senyora  alcaldessa  dóna  la  paraula  al  senyor  José  Manuel  López,  qui  diu:  «Gracias  señora 
alcaldesa. La modificación de crédito de 139.000 €, serán usadas para la ampliación de la adjudicación 
de la nueva empresa de limpieza. Votaremos en contra,  ya que entendemos que la empresa lleva 
trabajando  con  nosotros  desde octubre  y  entendemos  que  deberían  haber  estado  incluidas  en  el 
presupuesto anual. Gracias».

S’aprova amb 9 vots a favor (PSC), 3 abstencions (2 C’s i 1 ERC) i 4 vots en contra (TFB), el següent  
acord:

En relació amb l'expedient relatiu a la Transferències de crèdit MC_3/2020 que no afecten baixes i altes  
de crèdits de personal, en compliment de la Provisió d'Alcaldia de data 12 de febrer 2020, emeto el  
següent informe-proposta de resolució, de conformitat amb l’establert en l'article 175 del Reglament 
d'Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Entitats Locals aprovat pel Reial decret 2568/1986, 
de 28 de novembre, amb base als següents,

 
ANTECEDENTS DE FET

 
PRIMER. Mitjançant Provisió d'Alcaldia de data 12 de febrer 2020, es va incoar expedient per a la 
reducció de despeses del Pressupost en vigor, mitjançant la modalitat de transferències de crèdit.
 
SEGON. Amb data 18 de febrer  de 2020, es  va emetre informe de Secretaria  sobre la Legislació 
aplicable i el procediment a seguir en relació amb aquest assumpte.
 
TERCER. Amb data 19 de febrer de 2020, es va informar per part d'Intervenció la proposta d'Alcaldia  
així com es va emetre certificat sobre la disponibilitat de crèdits a minorar.

 
LEGISLACIÓ APLICABLE

 
—  Els  articles  3,  4,  11,  12,  13,  21  i  23  de  la  Llei  Orgànica  2/2012,  de  27  d'abril,  d'Estabilitat  
Pressupostària i Sostenibilitat Financera.
 
— Els articles 179 i 180 del Text Refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals, aprovat pel Reial 
decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març.
 
— L'article 16 del Reglament de Desenvolupament de la Llei 18/2001, de 12 de desembre, d'Estabilitat  
Pressupostària, en la seva Aplicació a les Entitats Locals aprovat pel Reial decret 1463/2007, de 2 de 
novembre.
 
— Els articles 42, 173 i 175 del Reglament d'Organització, Funcionament i règim jurídic de les entitats 
locals aprovat pel Reial decret 2568/1986, de 28 de novembre.
 
—  Els articles 21.1.f) i 22.2.a), e) i 113 de la Llei 7/1985, de 2 d'abril, Reguladora de les Bases del  
Règim Local.
 
— Els articles 40 a 42 del Reial decret 500/1990, de 20 d'abril, pel qual es desenvolupa el Capítol I del  
Títol VI de la Llei 39/1988, de 28 de desembre, Reguladora de les Hisendes Locals, en matèria de 
Pressupostos.
 
—  El Reglament (UE) Núm. 549/2013 del Parlament Europeu i del Consell, de 21 de maig de 2013, 
relatiu al Sistema Europeu de Comptes Nacionals i Regionals de la Unió Europea (SEC-10).
 
— L'Ordre EHA/3565/2008, de 3 de desembre, per la qual s'aprova l'estructura de pressupostos de les 
entitats locals.
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—  L'Ordre  HAP/2105/2012,  d'1  d'octubre,  per  la  qual  es  desenvolupen  les  obligacions  de 
subministrament  d'informació  previstes  en  la  Llei  Orgànica  2/2012,  de  27  d'abril,  d'Estabilitat 
Pressupostària i Sostenibilitat Financera.
 
— L'article 28.j) de la Llei 19/2013, de 9 de desembre, de transparència, accés a la informació pública i 
bon govern.
 
Vist quant antecedeix, es considera que l'expedient ha seguit la tramitació establerta en la Legislació  
aplicable,  per  això,  de  conformitat  amb  l’establert  en  l'article  175  del  Reglament  d'Organització, 
Funcionament i  Règim Jurídic de les Entitats Locals aprovat  pel  Reial  decret  2568/1986, de 28 de 
novembre, 
 
S'acorda:
 
PRIMER. Aprovar l'expedient de modificació de crèdits núm. 3/2020, amb la modalitat de  transferència 
de crèdit com segueix a continuació:
 

Altes en Aplicacions de Despeses
 
 

 
Aplicació Descripció

Crèdits 
inicials

Modificacions de 
crèdit

Crèdits
finals

Orgàn. Progr. Econòmica     

1404 9208 22700 Neteges 625.984,56 139.000,00 764.984,56
 
Aquesta modificació es finança amb càrrec a una transferència de crèdit en els següents termes:
 

Baixes en aplicacions de despesa
 

 Aplicació
Descripció

Crèdits 
inicials

Baixes o 
anul·lacions

Crèdits
finalsOrgàn. Progr. Econòmica

1404
1511 21300

Rep. Maqui. 
Instal·l. I utillatge

21.000,00 5.000,00 16.000,00

1404
1513 22706

Estudi i treball 
tècnics

14.000,00 8.000,00 6.000,00

1404
1513 22799

Treballs altres 
empreses

8.000,00 4.000,00 4.000,00

1204
1601 21000

Reparació 
infraestructura

54.000,00 30.000,00 24.000,00

1204
1701 22799

Treball altres 
empreses

9.000,00 3.000,00 6.000,00

1204
3111 22799

Treballs altres 
empreses

58.000,00 5.000,00 53.000,00

1404
1533 22799

Treball altres 
empreses

32.500,58 26.000,00 6.500,58

1204
1711 22799

Treballs altres 
empreses

65.000,00 16.000,00 49.000,00

0404
9241 22799

Treball altres 
empreses

16.000,00 5.000,00 11.000,00

0405
2313 22799

Treball altres 
empreses

19.100,00 2.000,00 17.100,00

0705
3381 22799

Treball altres 
empreses

118.000,00 15.000,00 103.000,00
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1702
9261 22799

Treball altres 
empreses

35.000,00 3.000,00 32.000,00

2002
9204 50000

Dotació del fons 
de conting.

106.996,58 14.000,00 92996.58

0505
3411 22609

Despeses 
diverses

17.000,00 3.000,00 14.000,00

TOTAL    515.597,16 139.000,00 335.100,00
 

SEGON.  Exposar  aquest  expedient  al  públic  mitjançant  anunci  inserit  en  el  tauler  d'edictes  de 
l'Ajuntament  i  en el  Butlletí  Oficial  de la Província,  pel  termini  de quinze dies,  durant  els  quals  els 
interessats  podran examinar-ho i  presentar  reclamacions  davant  el  Ple.  L'expedient  es  considerarà 
definitivament aprovat si durant el citat termini no s'haguessin presentat reclamacions; en cas contrari, el 
Ple disposarà d'un termini d'un mes per resoldre-les.
 

 

Adjudicació  del  contracte  administratiu  de  serveis  de  neteja  d'edificis  i  de  despendències 
municipals a l'empresa SACYR FACILITIS, S.A. (Expedient 1529/2018)

Favorable Tipus de votació: Ordinària: 12 a 
favor, 4 abstencions

El Secretari llegeix l’acord.

La  senyora  alcaldessa  dóna  la  paraula  a  la  senyora  Encarna  Rodrigo,  qui  diu:  «Gracias  señora 
alcaldesa. Como en repetidas ocasiones, los antecedentes de este contrato de prestación de servicio 
de limpieza en las dependencias municipales,  y como todos sabemos, después de la renuncia de 
Tempo, en el pasado pleno del 29 del 1 del 2020, queda resuelto el contrato con Tempo. Una vez  
aprobado  se  prepara  la  documentación,  informes  necesarios  para  su  incorporación  al  expediente 
1529/2018, dentro de la carpeta Adjudicación Sacyr. En este pleno proponemos la adjudicación a la  
segunda empresa, Sacyr Facilities, S.A. Para destacar las mejores de este nuevo contrato, decir que 
esta empresa inicia su contrato con la subrogación del personal existente a 31 del 12 del 2018, fecha 
en la que finalizó el último contrato de La Bruixa. También recordar que Sacyr nos ofrece una bolsa de 
horas extras de 2.610 anuales a nuestra disposición. Esto quiere decir que la bolsa acudirá a limpiezas 
de carnavales, casales extras, la limpieza a fondo para la jornada de puertas abiertas de los colegios, y 
en el mes de agosto. Informar que La Bruixa, en su contrato que inició en el 2014, nos ofreció 1.500  
horas y con esas horas cubríamos todas las necesidades, por lo que, con 2.610 horas, podemos ir 
bastante más sobrados. El precio nuevo de este contrato es de 647.499,44 € IVA incluido, por una 
duración de 2 años con posibilidad de prorrogarse 3 años más. Fecha prevista de inicio es el 1 de abril 
del 2020. Gracias».

S’aprova amb 12 vots a favor (9 PSC, 2 C’s i 1 ERC) i 4 abstencions (TFB), el següent acord:

I. Identificació de l’expedient
Expedient  número  1529/2018,  relatiu  al  contracte  administratiu  de  serveis  de  neteja  de  les 
dependències municipals per tramitació ordinària, procediment obert de regulació harmonitzada, instruït  
arran la provisió d’Alcaldia, de data 26 de juliol de 2018, d'acord amb l'informe del servei de Territori, de 
data 26 de juliol de 2018.
 
II. Relació de Fets
 
1.  Per  acord de Ple municipal  de 24 d’octubre de 2018 es va aprovar  l'expedient  de contractació,  
sotmès a regulació harmonitzada, mitjançant tramitació ordinària, procediment obert, diversos criteris 
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d’adjudicació, amb un valor estimat de 2.962.327,42 € euros, sense IVA, per a la seva vigència màxima 
de  5  anys,  prorrogues  incloses.  Igualment,  es  van  aprovar  el  Plec  de  Clàusules  Administratives  
Particulars i el Plec de Prescripcions Tècniques que regeixen la contractació i es va convocar la licitació 
i  es  va  ordenar  l'anunci  de licitació  a  l’Oficina  de Publicacions  de la  Unió  Europea  i  al  Perfil  de 
contractant.
 
2. Durant la instrucció d’aquest procediment, les empreses licitadores TEMPO, FACILITY SERVICES, 
S.L.U; i LA BRUIXA, SL van presentar davant el Tribunal Català de Contractes del Sector Públic (en 
endavant Tribunal), recurs especial en matèria de contractació contra  la resolució de la Mesa, en data 
5 de març de 2019. Aquests recursos (números 088-2019; 090-2019; i 091-2019, respectivament) van 
ser tramitats de forma acumulada, donada la seva identitat substancial i íntima connexió i, en data 30 
de juliol  de 2019, el  Tribunal -resolució 266/2019- va estimar els recursos, aixecà la suspensió del 
procediment de contractació acordada per aquest Tribunal en data 10 d’abril de 2019, declarà que no 
s’aprecia la concurrència de mala fe o temeritat en la interposició dels recursos, per la qual cosa no 
escau la imposició de la sanció prevista en l’article 58.2 de la LCSP i instà que l’òrgan de contractació 
donés compte al Tribunal de les actuacions adoptades per donar compliment a aquesta resolució, de 
conformitat amb el previst en l’article 57.4 de la LCSP.
 
3. En data 04 d’octubre de 2019, la Mesa adopta per unanimitat l’acord de requerir a l’empresa TEMPO 
FACILITY SERVICES, S.l. com a millor proposta avaluada, de conformitat amb les consideracions de 
l’esmentada resolució del Tribunal i allò previst als Plecs reguladors del procediment de contractació.
 
4. El  contracte administratiu de serveis de neteja d’edificis i  dependències municipals de Badia del  
Vallés, va ser adjudicat a l’empresa TEMPO FACILITY SERVICES, S.l., en la sessió de Ple municipal  
de 30 d’octubre de 2019 i es va formalitzar i signar en data de 02 de desembre de 2019, amb data  
d’inici dia 01 de gener de 2020 per al compliment efectiu i execució de les prestacions del contracte.
 
5.  Malgrat  això,  el  contracte  no  va  complir-se  per  l’empresa  adjudicatària  TEMPO  FACILITY 
SERVICES,  S.l.,i  dins  del  procediment  5155/2019  el  Ple  de  l’Ajuntament  de  data  29/01/2020  va 
acordar:
 
«Primer.  Declarar  resolt  el  contracte  administratiu  de  serveis  de  neteja  d’edificis  i  dependències  
municipals de Badia del Vallés, adjudicat a l’empresa TEMPO FACILITY SERVICES, S.l., en la sessió  
de Ple municipal de 30 d’octubre de 2019 i que es va formalitzar i signar en data de 02 de desembre de  
2019, per causa de l’incompliment molt greu de l’obligació principal del contracte i de les obligacions  
essencials descrites i previstes als plecs reguladors, d’acord amb la causa legal prevista a l’article 211,  
apartat 1r, lletra f)  de la LCSP i ordenar l’incautament de la garantia definitiva dipositada conforme el  
previst al article 213 d’aquesta mateixa norma.
 
Segon.  Declarar la urgència dels tràmits previs per a l’adjudicació d’aquest contracte en favor de la  
millor  oferta  vàlida  immediatament  presentada  dins  del  procediment  1529/18,  segons  l’ordre  de  
classificació de les ofertes i licitadors acordat a la sessió de Ple municipal de 30/10/2019.
 
Tercer.  Acordar  la  contractació  per  la  prestació  transitòria  i  manteniment  dels  serveis  de  neteja  
d’edificis i dependències municipals de Badia del Vallés, amb la empresa  la Bruixa, d’acord amb les  
condicions  bàsiques  previstes  als  plecs  reguladors  del  contracte  i  les  previsions  de  l’aplicació  
pressupostària del pressupost general municipal per a 2020.
 
Quart. Notificar el present acord a totes les empreses licitadores i al Tribunal Català de Contractes del  
Sector Públic.»
 
6. En el mateix acord de Ple, es declara la urgència dels tràmits previs per a l’adjudicació d’aquest 
contracte en favor de la millor oferta vàlida segons l’ordre de classificació de les ofertes i licitadors  
acordat a la sessió Plenària de 30.10.2019.

7. El segon licitador amb més puntuació obtinguda a la sessió de la Mesa de Contractació de data  

Ajuntament de Badia del Vallès

Avinguda Burgos s/n, Badia del Vallès. 08214 (Barcelona). Tel. 937182216. Fax: 937182042

C
od

i V
al

id
ac

ió
: A

K7
9K

2M
N

W
ZG

Y5
G

PX
YK

W
9N

D
5R

J 
| V

er
ifi

ca
ci

ó:
 h

ttp
s:

//b
ad

ia
de

lv
al

le
s.

se
de

le
ct

ro
ni

ca
.e

s/
 

D
oc

um
en

t s
ig

na
t e

le
ct

rò
ni

ca
m

en
t d

es
 d

e 
la

 p
la

ta
fo

rm
a 

es
Pu

bl
ic

o 
G

es
tio

na
 | 

Pà
gi

na
 1

2 
de

 3
3 



 

4.10.2019 és Valoriza Facilities, S.A.U. actualment, Sacyr Facilities, S.A.

8.  Que l’empresa Sacyr Facilities, S.A. ha confirmat el  seu interès de mantenir  l’oferta presentada 
d’acord amb les condicions bàsiques previstes als plecs reguladors del contracte i iniciar el contracte 
administratiu de serveis de neteja d’edificis i dependències municipals de Badia del Vallès. Ha presentat 
la documentació justificativa requerida i ha estat constituïda la garantia definitiva, així com el canvi vàlid 
de denominació i domicili socials, d'acord amb la diligència de secretaria de data 10.01.2020.

9. Vist l’informe de secretaria de data 11 de febrer de 2020 i l’informe d’intervenció de data 13 de febrer 
de 2020.

III. Fonaments de dret

1r.  D’acord  amb  allò  previst  a  les  clàusules  12a,  13a,  14a  i  concordants  del  Plec  de  clàusules 
administratives particulars reguladores del  procediment i el que disposen els articles 63, 140, 150 i 
concordants de la Llei 9/2017, de 8 de novembre, de contractes del sector públic.

2n. D'acord amb la disposició addicional  segona, apartat  segon, d’aquesta la Llei  9/2017, de 8 de 
novembre.

S’ACORDA

Primer. Adjudicar el contracte administratiu, sotmès a regulació harmonitzada, de serveis de neteja de 
les dependències municipals, a l’empresa SACYR FALILITIES, S.A.,  com a segona classificada del 
procés de licitació comprès en l’expedient 1529/2018, per  l’import  total  de 1.070.247,00 euros, IVA 
exclòs, i 224.751,87 € d’IVA per la duració inicial de dos anys del contracte. 

Segon. Aprovar el document comptable annex d’autorització i de disposició de la despesa per a la part 
del  contracte  a  executar  dins  l’exercici  2020,  si  l’inici  del  mateix  és  l’1.04.2020,  per  import  de 
469.744,65 euros amb càrrec a l’aplicació pressupostària 1404 9208 22700 i per import de 15.879,96 
euros  amb  càrrec  a  l’aplicació  pressupostària  1604  4312  22700,  amb  el  compromís  de  dotar  els 
pressupostos  municipals  dels  exercicis  successius  amb  la  consignació  pressupostària  adequada  i  
suficient per a fer front a la contractació. 

Tercer.  Designar  com a  responsable  del  contracte,  la  Senyora  Marta  Vicens  i  Núñez,  l’arquitecte 
municipal, i en el seu defecte, els Serveis Tècnics de l’àrea d’Entorn Urbà i Dret a la Ciutat. 
 
Quart. Notificar aquest acord a l'adjudicatari i la resta de licitadors del procediment i al Tribunal Català 
de Contractes del Sector Públic.
 
Cinquè. Practicar els actes de publicació i tramesa documentals següents: 
 
a)  Publicar  al  Perfil  del  Contractant,  en  el  termini  màxim de  quinze  dies  des  de la  perfecció  del  
contracte,  el  certificat  d’aquest  acord  d’adjudicació  i  la  formalització,  juntament  amb  el  contracte,  
d’acord amb allò previst a l’article 154 de la LCSP.
 
b)  Comunicar  les  dades  bàsiques  del  contracte  al  Registre  de  Contractes  del  Sector  Públic,  de 
conformitat amb l’article 346 de la LCSP.
 
c) Transmetre a la Sindicatura de Comptes una còpia certificada del document en què s’hagi formalitzat 
el contracte, acompanyada d’un extracte de l’expedient, en el termini dels tres mesos següents a la 
formalització del contracte, d’acord amb el que es disposa a l’article 335 de la LCSP. 

 

Aprovació Bases generals reguladores de la concessió de subvencions adreçades a la infància i 
l'adolescència (Expedient 770/2020)
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Favorable Tipus de votació: Unanimitat

El Secretari llegeix l’acord.

Seguidament, la senyora alcaldessa dóna la paraula al senyor Iván Sanz, qui diu: «Gràcies alcaldessa. 
Un  dels  objectius  prioritaris  d’aquest  ajuntament,  és  promoure  actuacions  que  afavoreixin  el 
desenvolupament  integral  i  el  benestar  social  dels  infants  i  joves  del  municipi.  Per  aquest  motiu,  
l’ajuntament  articula  un seguit  de recursos  en forma de subvencions,  amb l’objectiu  de facilitar  la  
correcta escolarització dels infants i joves amb dificultats, garantir l’alimentació adequada en els casos 
de nucli familiar en situacions econòmiques precàries i fomentar activitats adreçades a la prevenció del  
risc i  l’exclusió social.  Davant el  ventall  de subvencions adreçades a la infància i  a l’adolescència 
previstes per l’ajuntament, tenim els ajuts de menjador escolar, ajuts de material escolar, ajuts esportius  
i  d’altres ajuts que busquen la promoció del  benestar i  la prevenció del  risc social  en la infància i  
l’adolescència, cal aprovar aquestes bases generals per regular les condicions i el procediment per a la  
seva concessió, les quals comptaran a més amb una convocatòria específica per a cada modalitat de  
subvenció en el moment que pertoqui. I per aquest motiu demanaríem el vot a favor de la resta dels 
partits polítics d’aquest consistori, per poder seguir garantint aquestes ajudes. Gràcies».

La senyora alcaldessa dóna la paraula a la senyora Ana Luque, qui diu: «Gràcies senyora alcaldessa. 
Estem a favor de que tot aquest tema de les subvencions d’infància i adolescència es puguin ordenar  
una mica més i que amb tot això puguem arribar al màxim de casos per atendre’ls i donar tot el suport 
necessari  a  les seves necessitats.  La nostra  infància  i  adolescència és un bé preuat  de la nostra 
població i els hem de dotar de tots els recursos al nostre abast. Moltes gràcies».

S’aprova per unanimitat, el següent acord:

I. Identificació de l’expedient
Expedient número 770/2020, relatiu a les Bases generals reguladores de la concessió de subvencions 
adreçades a la infància i l’adolescència.
 
II. Relació de Fets
Un  dels  objectiu  prioritaris  d’aquest  Ajuntament  és  promoure  actuacions  que  afavoreixin  el 
desenvolupament integral i benestar social dels infants i joves del municipi.
 
Per aquest motiu, l' Ajuntament articula un seguit de recursos en forma de subvencions, amb l’objectiu 
de facilitar la correcta escolarització dels infants i joves amb dificultats, garantir l’alimentació adequada 
ens els casos de nuclis familiars amb situacions econòmiques precàries i fomentar activitats adreçades 
a la prevenció del risc i l’exclusió social.
 
Davant el ventall de subvencions adreçades a la infància i l’adolescència previstes per l’ajuntament, es 
planteja la necessitat d’aprovar unes bases generals per regular un mínim de condicions i procediment 
per a la seva concessió, les quals comptaran amb una convocatòria específica per a cada cas.
 
Tenint en compte l’informe tècnic emès per la Cap de de Serveis Socials, Gent Gran i Feminisme, que  
s’adjunta aquest expedient.
 
 III. Fonaments de dret
. Llei 38/2003 de 17 de novembre, General de subvencions
 
. Llei 13/2006, de 27 de juliol, de prestacions socials de caràcter econòmic
 
. Llei 14/2010, de 27 de maig, dels drets i les oportunitats de la infància i l’adolescència
 
. Decret 160/1996, de 14 de maig, que regula el servei escolar de menjador als centres docents públics 
de titularitat del Departament d'Ensenyament
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. Llei 39/2015, d'1 d'octubre, del procediment administratiu comú de les administracions públiques
 
Per tot això, s'acorda

Primer. Aprovar les Bases Generals de les Subvencions adreçades a la infància i l’adolescència de 
l’ajuntament de Badia del Vallès que s’adjunten a aquest expedient.
 
Segon. Publicar el present acord en el Butlletí Oficial de la Província de Barcelona i a la Base de Dades  
Nacional  de  Subvencions,  així  com  al  Tauler  d’anuncis  i  la  pàgina  web  de  l’ajuntament 
http://badiadelvalles.net/

Aprovació de la declaració de Badia del Vallès, Municipi Feminista (Expedient 340/2020)

Favorable Tipus de votació: Unanimitat

El Secretari llegeix l’acord.

La senyora alcaldessa dóna la paraula al senyor Roberto Castillo, qui diu: «Gracias señora alcaldesa. 
Los  feminismos se conciben como factor  de justicia  social  y  para la  erradicación de todo tipo de 
discriminación. También como ingrediente necesario para la democratización real de la sociedad y para  
el bienestar de toda la población. Como el feminismo ha dado fundamento a las luchas de las mujeres 
a  favor  de  la  emancipación,  los  logros  conseguidos  son  un  legado  de  las  mujeres  que  les  han  
precedido. Desgraciadamente, nos encontramos con el auge de la extrema derecha, y los recortes que 
amenazan  los  derechos  de  las  mujeres  e  impiden  plantear  nuevos  escenarios.  Desde  el  mundo 
municipal no podemos mirar hacia otro lado, es más importante que nunca que hagamos patente el 
pleno ejercicio de los derechos de las mujeres en todos los ámbitos de la vida,  y que destinemos 
energías y recursos para incorporar la perspectiva feminista en todas nuestras acciones para derribar 
las  desigualdades  patriarcales  en  todos  los  ámbitos  existentes  y  desde  sus  raíces.  Esquerra 
Republicana  se conjura  en  hacer  de  la  lucha  contra  la  discriminación  de las  mujeres  una  de las 
prioridades de sus políticas. Los republicanos creemos que debemos abanderar todas y cada una de 
las luchas por la igualdad y la justicia social para hacer de Cataluña un país mejor hoy, pero también 
porque es la mejor manera de caminar hacia la república catalana. Consideramos que no tiene ningún 
sentido la independencia del país si no es para construir un país mejor y la situación de discriminación  
de las mujeres actualmente es inaceptable. Pero hay muchos otros motivos que evidencian la situación 
de discriminación que sufren las mujeres, el desequilibrio en igualdad de oportunidades laborales y 
profesionales, entre hombres y mujeres; el empobrecimiento de género y discriminación económica que 
sufren las mujeres y que llega hasta situaciones de pobreza extrema en el caso de muchas mujeres 
mayores con pensiones mínimas e insuficientes;  la brecha salarial  existente y las discriminaciones 
directas o indirectas de género en el acceso al trabajo y/o en los procesos de selección y promoción  
laboral;  el  desequilibrio de género en el  reparto de las  bajas por  maternidad y paternidad y/o del  
cuidado de personas mayores y dependientes; la falta de reconocimiento económico y social del trabajo 
de cuidados, por la urgente e imprescindible redistribución de tareas con los hombres y el arreglo de  
papeles de las mujeres, muchas de ellas imigrantes, a las que se externaliza este trabajo en muchas 
ocasiones; los costes y acceso a la guardería de 0 a 3 años; la violencia  machista que se manifiesta 
con diversas formas y con cada vez más crudeza. Los gobiernos locales pueden y deben utilizar sus  
competencias para cooperar en favor de una mayor igualdad. El feminismo es una oportunidad para 
que todos  y  todas,  hombres  y  mujeres,  empezemos  a  vivir  de otra  forma nuestras  ciudades y  la 
convivencia que se produce, y ejerzamos la igualdad de manera efectiva en todos los aspectos de la 
vida. Muchas gracias».

La senyora alcaldessa dóna la paraula a la senyora Nerea García, qui diu: «Gràcies. El grup municipal  
de TFB ens alegrem molt de que puguem declarar avui Badia un municipi feminista i agraïm a la resta 
de grups que sigui possible. Malauradament ho hem de fer en un dia en el que també hem de lamentar 
i condemnar un nou assassinat masclista. La tercera víctima de violència masclista en Andalusia i la 
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número 12 en Espanya en el que va d’any. El total de dones víctimes de violència masclista ascendeix 
a 1.045 des de que existeixen registres. I volem destacar que no només les dones son víctimes, si no 
també infants,  familiars  i  persones que no entren en aquest  registre.  Creiem que la declaració de 
municipi feminista és un pas molt important i necessari en el camí per la igualtat, ja que tot comença  
tenint  la voluntat  de fer  les  coses.  Ara bé,  som conscients  que caldrà  treballar  molt.  Des  de TFB 
posarem el nostre esforç. Sabem que només amb una declaració no serà suficient per combatre les 
desigualtats i els estereotips de gènere. Per això creiem necessari el compromís ferm de crear un pla  
d’igualtat per tot el municipi. Un pla en el que predomini la transversalitat de gènere i es defineixin els  
objectius  i  les accions  que hem de seguir  per  a  millorar  la  situació de les  dones al  municipi,  per 
concienciar  la  població  i  combatre  les  desigualtats.  Esperem que aquesta  declaració  no  es  quedi  
només en un manifest d’intencions i en una pancarta a l’entrada de la ciutat. Esperem que no quedi en  
paper i es guardi en un calaix. Per això desitgem que aviat es comencin a desenvolupar els protocols  
d’atenció a les dones víctimes de violència i el protocol d’actuació per evitar la discriminació laboral de  
les  dones  víctimes  de  la  violència  masclista,  les  persones  LGTBIQ+  i  les  dones  migrades  i 
racialitzades, així com el pla d’igualtat que ja fa temps que es ve demanant per part d’entitats com 
Trenquem el silenci des de l’oposició. Com sempre hem defensat des de TFB, no necessitem només un 
dia o un mes de la dona. La lluita contra la violència masclista i les desigualtats de gènere és i ha de 
ser diària. Per aquesta raó volem expressar el  nostre reconeixement a totes les persones d’aquest 
municipi  que de forma individual,  professional  u organitzades,  treballen cada dia per  aconseguir  la 
igualtat de drets i obligacions. També a totes les feministes del món, que des de fa segles venen lluitant  
en mig de la incomprensió i  la difamació, ja que sense elles aquesta declaració no seria possible.  
Moltes gràcies».

La senyora alcaldessa dóna la paraula a la senyora Amalia Frutos, qui diu: «Gracias señora alcaldesa.  
Bueno, desde el grupo de C’s votaremos a favor como no podía ser de otra manera, porque creemos  
firmemente que todas las personas deben tener los mismos derechos y las mismas oportunidades. Y 
esperemos que no se quede solo en un papel mojado. Gracias».

La senyora alcaldessa dóna la paraula a la senyora Mª José Granados, qui diu: «Gracias alcaldesa. Un 
ayuntamiento que lleva siendo gobernado por el Partido Socialista desde su independencia en 1944, 
solo puede ser definido como un ayuntamiento feminista. Hoy, a través del consenso al que hemos 
llegado en esta moción entre todos los grupos del consistorio, todos, lo cual agradezco porque creo que 
es algo muy importante, el fruto del trabajo realizado desde la regiduría de Feminismo, declararemos 
entre todos y todas Badia del Vallés como municipio feminista. Ser socialista es ser feminista. Y ahora 
me vais a permitir que saque un poco de orgullo, porque en el PSC somos justicia social, ecología y  
feminismo. Somos socialistas porque queremos construir una sociedad basada en la realización plena 
y efectiva de los valores, libertades e igualdades de fraternidad, justicia social y solidaridad. Somos 
feministas por convicción, porque creemos en la libertad, en la igualdad y en la justicia. El feminismo 
socialista sigue luchando por la igualdad real y efectiva entre mujeres y hombres, por la erradicación de 
la violencia de género y contra el  mercadeo y la mercalización del  cuerpo de las mujeres. Somos 
feministas y uno de nuestros compromisos políticos es que ambos géneros compartan a partes iguales  
el trabajo y el ocio, las responsabilidades familiares a partes iguales, el trabajo, las responsabilidades 
políticas, cívicas y el compromiso y la recompensa. Queremos hacer de la igualdad y de la libertad de 
todos, (.......) personales, una conquista permanente, de todos los días. No quiero hacer muy extensa  
mi exposición y podría hacer 4 pinceladas como que cada año hemos ido incrementando las acciones 
destinadas a la igualdad, como por ejemplo, voy a dar 4 pinceladas, servicio de atención psicológica  
para mujeres víctimas de violencia de género, que necesiten su soporte, servicio de atención jurídica 
para mujeres que lo necesiten, hemos dado visibilidad al 25N y también al 8 de marzo, del cual hemos 
hecho, entre todos y todas, un mes completo de actividades que abarcan todos los tramos de edad. 
También hemos ido incorporando cada año en nuestra Fiesta Mayor y a todas las fiestas nuestro punto 
lila,  para concienciar  de unas fiestas  libres de violencia  machista.  Hemos dado soporte a  las dos 
entidades que tenemos por la igualdad, que son... como son Dones per la Igualtat, que tenemos aquí  
dos representantes o Trenquem el silenci, que tenemos también una representante. También hemos 
impulsado a (.......)  expertas, que nacieron en 2018 en un proyecto y que aún hoy en día  siguen  
trabajando y al que se ha incorporado el punto lila. En el mes de mayo empezó un grupo de dones para 
el empoderamiento y la autoestima. El proyecto de intervención de mediación familiar desde junio del 
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año pasado. Nos hemos adherido al protocolo de violencia machista a través del CCVO. Por tanto,  
como veis, no solo no nos hemos olvidado, si  no que este equipo de gobierno ha aumentado las 
acciones relacionadas con la igualdad, pero no solo con los recursos destinados a esta partida, si no 
desde todos los ámbitos, desde el deporte, desde.... todos los ámbitos. Como decía, queda mucho por  
trabajar y por hacer, como decía mi compañera Nerea y estamos decididos a seguir mejorando y a 
continuar poniéndonos cada día las gafas lilas. Estoy muy contenta de que todos estemos de acuerdo 
en hacer una Badia feminista, que Badia ya era feminista, ahora solo faltaba poner el cartel en la puerta  
como ha dicho Nerea o como decía el compañero Roberto. Y antes de acabar mi intervención querría 
agradecer  de  manera  pública  todo  el  trabajo  realizado  por  Nuria  Navales,  que  es  la  técnica  de 
Feminismo, el  servicio de Adolescencia, Katia y Sergi,  también a las dos entidades feministas que 
enriquecen Badia como ciudad feminista, sin ellas sería más difícil, como son Dones per la igualtat i 
Trenquem el silenci. Y no me puedo olvidar de un motor que impulsa a todos y todas y que es un grupo 
de (.......), que son estos jóvenes que vienen dando empenta y que no nos dejan parar ni un minuto, al  
que se ha añadido ahora la comisión lila. También quiero agradecer a todo el  equipo de gobierno,  
especialmente  a  mis  compañeros,  porque  todo  lo  que  queremos  hacer  con  Igualdad,  todos  los 
proyectos que se nos ocurren, todo lo que se nos ocurre hacer para mejorar, todo el mundo se apunta 
al carro, todo el mundo se pone a trabajar, y el mes de marzo así lo demuestra, que no es cualquier 
cosa.  Y espero,  que ya sé que por  unanimidad, como no puede ser  de otra  forma, hoy vamos a 
declarar a Badia del Vallés municipio feminista porque es lo mínimo. Gracias».

La  senyora  alcaldessa diu:  «Mª  José,  yo  quería  ampliar  un  poco el  posicionamiento  del  gobierno 
haciendo dos pinceladas. Una agradecer a Roberto Castillo y a Esquerra Republicana la iniciativa que 
habéis tenido, e invitarte a que exijas de manera contundente al Govern de la Generalitat los recursos 
necesarios para poder llevar a cabo, no todas esas acciones que propones, sino todas aquellas que 
desde el mundo local se llevan a cabo, no desde ahora, sino desde hace muchos años. Has comentado 
que falta un reconocimiento económico de los cuidados, por ello es super necesario incrementar los  
recursos a la dependencia. Es muy importante mantener la educación 0-3. Te invito a que le comentes  
a  tu  grupo  parlamentario  que ponga ni  que  sea  un  poco de recursos,  porque hay  0  euros  en el 
presupuesto de la Generalitat este año para la educación 0 a 3. Y como bien decían las compañeras de 
TFB, es verdad que todo esto no puede quedar en papel mojado. Mª José ha hecho un relato de todo lo 
que hace este ayuntamiento y yo creo que no solo es este ayuntamiento, creo que el mundo local en 
general ha tomado la iniciativa y han (.......) aquellas competencias que no le corresponden pero que 
son muy necesarias para mejorar la vida de los ciudadanos y las ciudadanas del entorno más próximo.  
Y yo quería también hacer un reconocimiento histórico. Bien decía Mª José, que desde el  año 94, 
desde que somos ayuntamiento independiente,  esta  ciudad  ha sido feminista,  y  ha sido feminista 
porque ha tenido un grupo de mujeres que se asociaron en su momento en una entidad que se llamaba 
Dones per la igualtat, a la que tuve el placer de conocer nada más llegar a Badia, en el año 97, recién 
licenciada en Derecho, y me propusieron ejercer un voluntariado en ese momento, en un  tema que no  
se hablaba de ello porque no se normativizó hasta el año 2006, con la ley integral contra la violencia de 
género, però ya ellas ya estaban trabajando en un protocolo para dar soporte a las mujeres que ya en 
ese  momento  eran  víctimas  de  violencia  de  género  y  junto  con  los  Servicios  Sociales  de  este  
ayuntamiento, a finales de los 90, se estableció un protocolo de atención a las víctimas de violencia de  
género, cuando no estaban establecidos ni estaban formalizados. En este momento sí que es verdad,  
hubo un policía, al que yo también quiero hacer mención, que se llamaba Félix, muy sensible con este 
tema, y que junto con las trabajadoras sociales de Servicios Sociales y junto con la entidad Dones per 
la igualtat, que en ese momento tuve la suerte de poder conocer, realizamos lo que fue la semilla de lo  
que luego fueron los diferentes protocolos de atención a las mujeres víctimas de violencia de género. Y  
eso lo enlazo con todas esas mujeres feministas que se han asociado también en Trenquem el silenci,  
que es una entidad que ahora mismo está muy activa y que está ejerciendo muchas actividades de 
concienciación  y  de  visibilización  de  este  tema.  Y  sobre  todo,  gracias  también  a  las  personas  
adolescentes y a las mujeres jóvenes de Badia, que están tomando el relevo de esas personas que ya 
por los años 90, decidieron alzar la voz y decir que Badia es un municipio feminista y que Badia no va a 
tolerar la desigualdad ni la violencia ejercida contra nosotras. Y bueno, nada más. Daros las gracias a 
todos los grupos por haber apoyado esta moción».

S’aprova per unanimitat, el següent acord:

Ajuntament de Badia del Vallès

Avinguda Burgos s/n, Badia del Vallès. 08214 (Barcelona). Tel. 937182216. Fax: 937182042

C
od

i V
al

id
ac

ió
: A

K7
9K

2M
N

W
ZG

Y5
G

PX
YK

W
9N

D
5R

J 
| V

er
ifi

ca
ci

ó:
 h

ttp
s:

//b
ad

ia
de

lv
al

le
s.

se
de

le
ct

ro
ni

ca
.e

s/
 

D
oc

um
en

t s
ig

na
t e

le
ct

rò
ni

ca
m

en
t d

es
 d

e 
la

 p
la

ta
fo

rm
a 

es
Pu

bl
ic

o 
G

es
tio

na
 | 

Pà
gi

na
 1

7 
de

 3
3 



 

I. Identificació de l’expedient
Expedient  número:  340/2020,  relatiu  a  l´aprovació  de  la  declaració  de  Badia  del  Vallès,  Municipi  
Feminista
 
II. Relació de Fets
La Carta Europea per a la Igualtat de Dones i Homes en la Vida Local es defineix textualment com “una 
carta perquè els governs locals i regionals es comprometin a utilitzar les seves facultats i les dels seus  
associats a favor d’una igualtat més gran” (Consell de Municipis i Regions d'Europa i el seu Comitè 
d'Electes Locals i Regionals, 2005).
 
La Llei orgànica 3/2007, de 22 de març, per a la igualtat efectiva de dones i homes, recull en la seva  
exposició de motius que:
 
-  La  igualtat  entre  dones  i  homes  és  un  principi  jurídic  universal  reconegut  en  diversos  textos  
internacionals sobre drets humans, entre els quals destaca la Convenció sobre l’eliminació de totes les 
formes de discriminació contra la dona (CEDAW), aprovada per l’Assemblea General de les Nacions 
Unides el desembre de 1979 i ratificada per Espanya el 1983. En aquest mateix àmbit és procedent  
evocar els avenços introduïts per conferències mundials monogràfiques, com la de Nairobi de 1985 i 
Pequín (Beijing) de 1995.
 
- La igualtat és, així mateix, un principi fonamental a la Unió Europea. Des de l’entrada en vigor del  
Tractat  d’Amsterdam,  l’1  de  maig  de  1999,  la  igualtat  entre  dones  i  homes  i  l’eliminació  de  les  
desigualtats  entre les unes i  els  altres són un objectiu que s’ha d’integrar en totes les polítiques i  
accions de la Unió i dels seus membres.
 
- L’article 14 de la Constitució espanyola proclama el dret a la igualtat i a la no-discriminació per raó de  
sexe.  Per  la  seva  banda,  l’article  9.2  consagra  l’obligació  dels  poders  públics  de  promoure  les 
condicions perquè la igualtat de l’individu i dels grups en què s’integra siguin reals i efectives.
 
L’Estatut  de  Catalunya  recull  al  Títol  I,  article  19.1.  que  “totes  les  dones  tenen  dret  al  lliure  
desenvolupament de llur personalitat i capacitat personal, i a viure amb dignitat, seguretat i autonomia,  
lliures d’explotació, maltractaments i de tota mena de discriminació”.
 
La Llei 17/2015, de 21 de juliol, d’igualtat efectiva de dones i homes, recull en el seu preàmbul que “el 
dret fonamental de la igualtat de dones i homes constitueix un valor cabdal per a la democràcia i és una  
necessitat  essencial  en  una  societat  democràtica  moderna  que  vol  eradicar  el  sistema  patriarcal  
androcèntric i sexista”.
 
L’article 18.1 de la mateixa llei remarca que “les polítiques i les actuacions dels poders públics han de  
fer visibles i  reconèixer els grups i  entitats de defensa dels drets de les dones,  donar-los suport  i  
impulsar-ne la participació en el disseny, l’elaboració, el desenvolupament i l’avaluació de les polítiques  
públiques”.
 
Els  feminismes es  conceben com a factor  de justícia  social  i  per  a  l’erradicació de tota  mena de 
discriminació, també com a ingredient necessari per a la democratització real de la societat i per al  
benestar de tota la població.
 
Quan el feminisme ha donat fonament a les lluites de les dones a favor de l’emancipació i les fites  
aconseguides són un llegat de les dones que ens han precedit, ens trobem amb l’auge de l’extrema 
dreta i les retallades que amenacen els drets de les dones i impedeixen plantejar-ne nous escenaris.
 
Des del món municipal no podem mirar cap a una altra banda, és més important que mai que fem palès 
el nostre compromís amb el feminisme, -com a motor de canvi que ens ha de permetre el ple exercici  
dels drets de les dones en tots els àmbits de la vida,- i que destinem energies i recursos per incorporar 
la perspectiva feminista en totes les nostres accions per tal de derrocar les desigualtats patriarcals en 
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tots els àmbits i des de les seves arrels.
 
Hi ha molts motius que evidencien la situació de discriminació que pateixen les dones:
 
- El desequilibri en igualtat d’oportunitats laborals i professionals, entre homes i dones.
 
-  L’empobriment  de  gènere  i  discriminació  econòmica  que pateixen les  dones,  i  que arriba  fins  a 
situacions de pobresa extrema en el cas de moltes dones grans amb pensions mínimes i insuficients.
 
- La bretxa salarial existent i les discriminacions directes o indirectes de gènere a l’accés a la feina i/o 
als processos de selecció i promoció laboral.
 
- El desequilibri  de gènere en el repartiment de les baixes per maternitat i paternitat i/o la cura de 
persones grans i/o dependents.
 
-  La manca de reconeixement econòmic i  social  de la feina de cures. Per l’urgent i  imprescindible 
redistribució de tasques amb els homes i l'arranjament de papers de les dones, moltes migrants, a les 
quals s'externalitza aquest treball en moltes ocasions.
 
- Els costos i accés a l’escola bressol de 0 a 3 any.
 
- La violència masclista que es manifesta amb diverses formes i amb cada vegada més cruesa.
 
Els governs locals poden utilitzar les seves competències per cooperar a favor d’una igualtat més gran. 
El feminisme és una oportunitat perquè tots i totes, homes i dones, comencem a viure d’una altra forma 
les nostres ciutats i la convivència que s’hi produeix, i exercim la igualtat de manera efectiva en tots els 
aspectes de la vida.
 
III. Fonaments de dret

De conformitat amb les competències que m’han estat conferides en virtut de la delegació efectuada 
per l’alcaldia d’aquest Ajuntament, mitjançant Decret núm. 2019-1186, de data 10 d’octubre de 2019 
publicat al BOP de data 14 de novembre de 2019.

 
Essent conscients del deure de les administracions i dels/les representants polítiques, en la seva funció 
d’agent impulsor de la consciència en matèria de drets i contra les discriminacions masclistes, el ple, 
 
ACORDA
 
Primer. Declarar Badia del Vallès municipi feminista.
 
Segon. Adherir-se a la Carta Europea per a la Igualtat de Dones i Homes a la Vida Local.
 
Tercer. Fer visible el compromís de suport municipal amb les demandes del moviment feminista. 
 
Quart.  Treballar  amb una visió feminista els  serveis  públics prestats per l’Ajuntament de Badia del  
Vallès. Instaurant polítiques feministes en l´àmbit de la salut, l’educació, l’esport, la cultura, el treball  
comunitari,  l´entorn urbà,  els  serveis  socials,  especialment  en  l’atenció  a  les  dones,  atenció  de la 
infància, joventut i gent gran. 
 
Cinquè. Impulsar el CIRD, Centre d’Informació i Recursos per a Dones, com a punt de referència i  
d’atenció, amb l’objectiu de fer front a les demandes d’informació, assessorament i atenció psicològica, 
jurídica i sensibilització de la causa a les dones del municipi per tal de potenciar la igualtat de gènere. 
 
Sisè.  Dins  dels  principis  inspiradors  d’aquest  acord  i  pel  desenvolupament  d’accions  i  programes 
d’igualtat i no discriminació es considera la contractació pública socialment responsable com a una eina 
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adequada,  necessària  i  eficient.  Dins  del  marc  legal,  els  serveis  gestors  municipals  vetllaran  i  
impulsaran  les  clàusules  socials,  mediambientals,  ètiques  i  innovadores  per  assolir  les  finalitats 
públiques d’aquesta proposta d’acord. 
 
Setè. Garantir la creació d'un protocol d’atenció a les dones víctimes de violència masclista.
 
Vuitè.  Garantir  la  creació  d’un  protocol  d’actuació  per  evitar  la  discriminació  laboral  de  les  dones  
víctimes de la violència masclista, les persones LGTBIQ+ i les dones migrades i racialitzades i apostant  
públicament per la seva contractació pública i privada, així com per la seva visibilitat.
 
Novè. Adquirir el compromís de crear un Pla Local d´Igualtat de Badia del Vallès.
 
Desè. Indicar mitjançant marquesines informatives fixes, la declaració de: “Badia del Vallès, municipi  
feminista”. 
 
Onzè. Traslladar aquests acords a la Direcció General d’Igualtat de la Generalitat de Catalunya, a la  
Diputació provincial, a Governació de la Generalitat, a la Delegació del Govern Espanyol a Catalunya, a 
l’Institut  Català  de les  Dones  (ICD),  a  PIMEC (petita  i  mitjana empresa  de Catalunya),  al  Consell  
Comarcal del  Vallès Occidental, als sindicats representats a l’Ajuntament de Badia del  Vallès; UGT, 
IAC-CATAC i SFP, a les entitats feministes “Dones per la Igualtat”, “Trenquem el Silenci” i al conjunt  
d’entitats socials, culturals i esportives del municipi.
 

 

Acordar la defensa de la concertació territorial i de l'ocupació (Expedient 720/2020)

Favorable Tipus de votació: Ordinària
A favor: 11, En contra: 1, Abstencions: 
4, Absents: 0

El Secretari llegeix l’acord.

Seguidament, la senyora alcaldessa dóna la paraula al senyor Iván Sanz, qui diu: «Gracias alcaldesa. 
La cooperación, la colaboración y la concertación entre los diferentes agentes, en este caso entre  
Estado, la Generalitat de Cataluña y los gobiernos locales, es básica en la ejecución de las políticas 
activas de ocupación. Ahora, actualmente, el gobierno de la Generalitat, a través de la Consejería de 
Trabajo, Asuntos Sociales y Familia, ha iniciado un camino con el que no estamos de acuerdo, en el 
que ha hecho un cambio radical en la ejecución de las mismas y por ello hoy traemos esta propuesta 
de acuerdo al pleno municipal, La carencia de diálogo sincero en la elaboración del despliegue de la 
Ley 13/2015, de 9 de julio, de Ordenación del sistema de ocupación y del servicio público de ocupación  
en Cataluña, ha sido la tónica general  en este proceso.  Tratar  de aprobar una normativa de este 
alcance, mediante decreto, excluyendo el necesario debate, es querer dar la espalda, de nuevo, al 
mundo  municipal.  Por  otro  lado,  la  propuesta  del  Govern  desvirtúa  la  capacidad  efectiva  de  los  
ayuntamientos  reconocidas  (.......).  Pretender  modificar  el  porcentaje,  en  la  distribución  de  las 
subvenciones y su financiación finalista, atenta contra el principio de autonomía local, una vez más, ya 
que hacer recaer en la financiación local un mayor peso de la financiación de servicios públicos de 
primera necesidad, ahogará más a los ayuntamientos y supondrá entonces que los ciudadanos y las 
ciudadanas no puedan optar a estos servicios que hoy les permiten mejorar su desarrollo personal, 
social y familiar. De hecho, la propia llei catalana 13/2015, y que el PSC ya votó en contra en el 2015,  
nos dice, en el apartado del primer artículo, que integrar els serveis locals d’ocupació, per llur condició  
d’Administració pública, dins l’ordenació del sistema d’ocupació de Catalunya i fer-los participar en el  
finançament de les polítiques públiques d’ocupació. Que hay que reconocer que en la parte de (.......) 
en la financiación sí que la están llevando a cabo, pero en la parte de integrar (.......) territorio, no tanto.  
Y por estos motivos pedimos al Gobierno de la Generalitat de Cataluña la paralización de la tramitación 
de dicho decreto,  les instamos a trabajar  en general  por  (.......)  de los vecinos y las vecinas y en  
concreto con este tema, a que trabajen por lograr un acuerdo de máximo alcance y transversal de la 
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mano  de  los  ayuntamientos  que  (.......)  y  simplifique,  la  gestión  del  modelo  ocupacional  catalán, 
favoreciendo programas y acciones ocupacionales que mejoren la empleabilidad de las personas. De la 
misma manera, les exigimos que desplieguen un sistema de financiación que no atente contra (.......) 
municipales,  que  no  perjudique,  como ya  nos  tienen  acostumbrados  en  otros  ámbitos  a  aquellas 
ciudades como Badia, que tenemos menos posibilidades de aportar un volumen de recursos elevado 
en el 70%, y por tanto, de beneficiarnos de esta ayuda. Y compañero Roberto, me ha gustado tu frase 
de una moción anterior donde decías que Esquerra busca la igualdad y la justicia social, no tanto la  
segunda parte de la república catalana, pero sí la de la igualdad y la justicia social, pero es que, en  
otros ámbitos como éste, no lo vemos por ningún lado. Gracias».

La senyora alcaldessa dóna la paraula al senyor Roberto Castillo, qui diu: «Gracias señora alcaldesa. 
Dado que, de momento, existen discrepancias entre nuestros grupos en el Parlament, mi voto será en 
contra, aunque posiblemente, como ya hemos hablado, se llegue a consenso, o tal vez, se paralice 
hasta conseguirlo. Eso es todo. Gracias».

La senyora alcaldessa dóna la paraula a la senyora Amalia Frutos, qui diu: «Gracias señora alcaldesa.  
Todo lo que sea recortar en políticas activas de ocupación, es recortar en el bien de las personas de 
nuestro municipio. Por eso nosotros apoyaremos vuestra moción. Gracias».

La senyora alcaldessa dóna la paraula a la senyora Pilar Paz, qui diu: «Gracias señora alcaldesa. TFB  
nos abstendremos en este punto, ya que nos falta información y un análisis profundo de la ley y el  
reglamento y sus efectos, y bueno, estamos de acuerdo en que, evidentemente, se han de mejorar las  
políticas  de ocupación.  Y también les  decimos  a Esquerra  Republicana,  osea,  que ellos  tienen la 
obligación de poner esos recursos para realmente conseguir esa igualdad y esa ocupabilidad para las  
personas. Gracias».

S’aprova amb 11 vots a favor (9 PSC i 2 C’s), 4 abstencions (TFB) i 1 vot en contra (ERC), s’aprova el  
següent acord:

I. Identificació de l’expedient
Expedient  número  720/2020,  relatiu  a  l’acord  sobre  la  defensa  de  la  concertació  territorial  i  de 
l’ocupació.
 
II. Relació de Fets
La transformació del món laboral a uns ritmes vertiginosos que produeixen grans desequilibris socials 
exigeix de respostes urgents. Les noves relacions laborals, els avenços tecnològics i la configuració del  
mercat laboral aportaran, també, noves oportunitats que exigeixen una actuació proactiva dels poders  
públics i la màxima col·laboració i cooperació entre ells. 
 
Les polítiques actives d’ocupació són i han de ser l’eina que ha de permetre arribar a la plena ocupació 
i de qualitat. Les polítiques, actives dins de les polítiques d’ocupació, juguen un rol determinat quan no 
es produeix l’encaix entre l’oferta i la demanda de feina.
 
En  aquest  sentit,  l’Article  170  de  l’Estatut  d’Autonomia  de  Catalunya  reconeix  a  la  Generalitat  la 
competència executiva en matèria de treball i relacions laborals, que inclou en tot cas les polítiques 
actives d’ocupació, amb la formació de les persones amb demanda d’ocupació i dels treballadors en 
actiu, i també la gestió de les subvencions corresponents. 
 
Per altra banda, l’Article 84 de l’Estatut d’Autonomia de Catalunya estableix les competències pròpies 
dels governs locals, entre les quals es troba la regulació de l’establiment d’autoritzacions i promocions 
de tota mena d’activitats econòmiques, especialment les de caràcter comercial, artesanal i turística i  
foment de l’ocupació.
 
Al llarg de més de 40 anys, les accions ocupacionals dels ajuntaments han esdevingut cabdals en la 
garantia de la cohesió social, focalitzant el desenvolupament de la persona com a centre de les seves 
polítiques.
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Però la  col·laboració,  la  cooperació  i  la  concertació  entre  els  diferents  agents  (Estat,  Generalitat  i 
governs  locals)  és  bàsica  en l’execució  de les  polítiques  actives  d’ocupació,  com mostra  la  llarga 
trajectòria  arreu  del  territori  on  instruments,  com  les  meses  locals  d’ocupació,  han  incrementat 
l’efectivitat de les actuacions.
 
En aquest sentit,  el  Govern de la Generalitat,  a través de la conselleria de Treball,  Afers Socials i  
Famílies, ha emprès un camí de canvi radical en l’execució de les polítiques públiques d’ocupació, tant  
en les formes com en el fons.
 
La  manca  de  diàleg  sincer  en  l’elaboració  del  desplegament  de  la  Llei  13/2015,  de  9  de  juliol  
d’ordenació del  sistema d’ocupació i  del  Servei  Públic d’Ocupació de Catalunya, ha estat la tònica 
general en aquest procés. Pretendre aprovar una normativa d’aquest abast mitjançant decret, excloent 
el  necessari  debat,  és  voler  donar  l’esquena  de  nou  al  món  municipal.  A  més,  la  manca  de 
transparència genera la impossibilitat de previsió en la planificació i, en conseqüència, incertesa en els 
governs  municipals.  A més,  els  terminis  fixats  per  al·legar  s’han  fet  coincidir  en  ple  període  de 
constitució dels nous ajuntaments, impossibilitant el debat i la possibilitat d’aportar el coneixement del  
món local.
 
La concertació territorial és imprescindible. Però no es pot concertar pel territori sense el territori. 
 
D’altra banda, la proposta del  Govern desvirtua, per la porta del  darrere, la capacitat  efectiva dels  
ajuntaments  reconeguda  a  les  lleis.  Pretendre  modificar  el  percentatge  en  la  distribució  de  les 
subvencions i el seu finançament finalista atempta contra el principi d’autonomia local deixant-lo, de fet, 
buit  de contingut  sense poder  executar  amb criteri  propi  aquestes  polítiques.  Un gran nombre de 
municipis es veuran impossibilitats per fer front a subvencions plurianuals amb un percentatge del 30% 
del finançament contra pressupost propi.
 
En conseqüència, fer recaure en el finançament local un major pes del finançament de serveis públics 
de  primera  necessitat,  en  una  major  aportació  que  la  mateixa  Generalitat,  amb  la  competència 
executiva, ofegarà més el finançament dels ajuntaments i suposarà aleshores que els ciutadans i les  
ciutadanes no podran optar a aquests serveis que avui els permeten millorar el seu desenvolupament 
personal, social i familiar.
 
III. Fonaments de dret

De conformitat amb les competències que m’han estat conferides en virtut de la delegació efectuada 
per l’alcaldia d’aquest Ajuntament, mitjançant Decret núm. 2019-1186, de data 10 d’octubre de 2019 
publicat al BOP de data 14 de novembre de 2019.

 
Per aquests motius es proposa al Ple els següents:
 
ACORDS
 
Primer. Demanar al Govern de la Generalitat la paralització de la tramitació del Decret de desplegament 
de la Llei 13/2915, del 9 de juliol, d’ordenació del sistema d’ocupació i del Servei Públic d’Ocupació de 
Catalunya
 
Segon. Instar al Govern de la Generalitat a assolir un acord de màxim abast i transversal de la mà dels  
ajuntaments, que pacifiqui i simplifiqui la gestió del model ocupacional català, afavoreixi els programes i  
les accions ocupacionals personalitzades i millori l’ocupabilitat i l’adaptació als canvis de les persones i  
les empreses.
 
Tercer. Instar al Govern de la Generalitat a establir, en el desplegament de la Llei 13/2015, un sistema 
de finançament que garanteixi els programes de polítiques públiques d’ocupació sense atemptar contra 
les finances municipals.
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Quart. Traslladar aquests acords a les entitats municipalistes, a la conselleria de Treball, Afers Socials i 
Famílies i als grups parlamentaris al Parlament de Catalunya. 
 

 

Regulació i posada en funcionament de l'assistència a distància dels regidors i regidores a les 
sessions del Ple i l'emissió del vot (Expedient 995/2020)

Favorable Tipus de votació: Unanimitat

El Secretari llegeix l’acord.

A continuació,  la senyora alcaldessa dóna la paraula al  senyor  Roberto Castillo,  qui  diu:  «Gracias 
señora alcaldesa. Uno de los compromisos republicanos es el romper barreras que para garantizar la 
igualdad de oportunidades para todas las personas en el acceso a los espacios de toma de decisiones,  
especialmente feminizar la política, y garantizar un acceso equitativo de las mujeres en los espacios de  
toma de decisiones y gobernanza. La política municipal supone una gran oportunidad para avanzar en 
el  logro  del  objetivo  de  garantizar  que  los  representantes  locales  representen  la  diversidad 
sociodemográfica de nuestro municipio. Pese a que hemos avanzado mucho en este aspecto, hay 
situaciones  que  suponen  una  clara  barrera  y  se  convierten  en  una  situación  de  desigualdad, 
especialmente para las mujeres, en el momento de dar un paso adelante. Y cuando lo hacen, muchas 
deciden no repetir mandato, por la dificultad de combinar vida política, laboral y familiar, que en el caso 
de las mujeres es aún más acentual.Realizar un cambio en el ROM, incorporando el voto telemático, es  
una acción que ayuda a romper una de las mayores barreras que se encuentran las mujeres en el  
acceso a los espacios de representación municipal, especialmente las mujeres jóvenes. También nos 
permite mejorar la incorporación de los hombres a los espacios de cuidado, permitiéndoles combinar la 
paternidad y sus funciones como regidores, y facilitar, en el caso de enfermedad grave, la continuidad  
de los electos, añadir garantías en la preservación de sus derechos políticos y la no alteración de las 
mayorías. Eso es todo. Gracias».

La senyora alcaldessa dóna la paraula a la senyora Ana Luque, qui diu: «Gràcies senyora alcaldessa. 
Agraïm a Esquerra i a tot el consistori, que finalment hàgim pogut presentar aquesta moció de manera 
conjunta sobre un tema que s’havia anat quedant sense resposta, quan moltes persones, elegides  
democràticament, no podien exercir correctament el seu càrrec, degut a situacions de malaltia, o de 
baixes de maternitat/paternitat, entre d’altres, ja que no podien complir el seu deure d’assistir als debats 
o a les votacions. És un avanç que alguns ajuntaments ja han posat en marxa, per rectificar un dèficit 
democràtic, i nosaltres ens afegim habilitant a l’ajuntament sistemes de votació telemàtica, per tal de 
poder desenvolupar el nucli bàsic de les funcions dels càrrecs electes, davant de diverses situacions 
que ens podríem trobar al llarg del mandat. Per tal d’aplicar el vot telemàtic, hauríem de modificar el  
ROM, cosa que tenim pendent en aquesta legislatura i esperem que entre totes ho podrem treballar i  
puguem millorar. Moltes gràcies».

La senyora alcaldessa dóna la paraula al senyor Rafa Moya, qui diu: «Gracias alcaldesa. Bueno, en 
primer  lugar,  agradecer  tanto  a  Esquerra  como a Totes  fem Badia  la  posibilidad  de unir  sus  dos 
mociones para llegar a una propuesta de acuerdo y también a Ciudadanos porque al final darán apoyo 
a la propuesta de acuerdo. Tenemos una oportunidad de dar un paso adelante en temas de conciliación 
e igualdad y no privar más del derecho a ejercer el derecho a la vida política pública sobre todo por 
temas de permisos de maternidad. También se habla en la propuesta de situación de enfermadas  
graves o bajas prolongadas. Tendremos que encontrar entre todas y todos la situaciones y casuísticas 
que sean más justas y proporcionadas para consensuar las ocasiones y cómo se podrá ejercer el voto 
telemático. Entendemos que con esta medida se beneficiará a nivel individual a las electas y electos  
por una circunstancia especial  y que tengan derecho al voto telemático, y por otra parte garantizar la  
representatividad  y  los  equilibrios  democráticos  como resultados  de  las  urnas  y  que  no  se  vean 
alteradas  las  mayorías  obtenidas  como  resultados  de  un  proceso  democrático  como  son  unas 
elecciones, debido a una situación de una baja, una enfermedad o una situación de maternidad. Si bien 
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es cierto que sería necesaria una modificación de ley de bases de régimen local para que quede todo 
regulado  a  nivel  estatal  y  todo  el  mundo  tenga  las  mismas  garantías  y  oportunidades  para  esta 
circunstancia excepcional  y que no existan diferencias entre ayuntamientos a la hora de aplicar el  
criterio, entendemos que tal y como recoge la moción mientras no se regule a nivel estatal se puede  
hacer  uso  de  la  capacidad  auto  organizativa  que  tienen  las  corporaciones  locales  mediante  los 
reglamentos orgánicos municipales para incluir esta posibilidad. Nos comprometemos a la introducción 
de esta posibilidad en el próximo Reglamento Orgánico Municipal, estamos ahora mismo en la última 
fase de revisión técnica para asegurarnos que todas las modificaciones que hemos ido introduciendo 
en el nuevo reglamento se ajusten a norma y tener una última propuesta en breve para trasladársela al  
resto de grupos e iniciar el debate político. Tenemos ya textos de referencia para el voto telemático 
como el que se acaba de aprobar en la Diputación de Barcelona o en el Ajuntament de Barcelona, que  
nos puede servir como marco normativo de referencia para incluir en nuestro Reglamento Orgánico 
Municipal.  Nos comprometemos  en los  próximos meses a traer  una  propuesta definitiva  y  lo más 
consensuada posible incluyendo el voto telemático, para aprobar entre todas y todos el reglamento que 
nos sirva de regla de juego para los próximos años. Gracias”.

La senyora alcaldessa dóna la paraula a la senyora Amalia Frutos, qui diu: “Gracias señora alcaldesa.  
Consideramos que es un tema muy importante el fondo de esta moción. Votaremos a favor, aunque nos 
hayan metido con calzador la palabra compromiso republicano. Y otra cosa. Agradecer a todas mis  
compañeras que han roto la barrera y aquí no hay desigualdad. Somos mayoría de mujeres en el  
pleno, pero igualmente, votaremos a favor. Gracias”.

S’aprova per unanimitat el següent acord:

I. Identificació de l’expedient
Expedient número: 995/2020, relatiu a Regulació i posada en funcionament de l'assistència a distància 
dels regidors i regidores a les sessions del Ple i l'emissió del vot
 
II. Relació de Fets
Un dels compromisos republicans és el de trencar barreres per garantir la igualtat d'oportunitats per 
totes les persones en l'accés als espais de presa de decisions, especialment feminitzar la política, i  
garantir un accés equitatiu de les dones als espais de presa de decisions i governança. La política 
municipal, suposa una gran oportunitat per avançar en l'assoliment d'aquest objectiu, el de garantir que 
els representants locals representin la diversitat sociodemogràfica del nostre municipi.
 
Tot i haver avançat molt en aquest aspecte, encara hi ha situacions que suposen una clara barrera i es 
converteixen  en  una  clara  desigualtat,  especialment  per  les  dones,  en  el  moment  de  fer  un  pas 
endavant.  I  quan el  fan,  moltes  decideixen no repetir  mandat  per  la  dificultat  de combinar  la  vida  
política, laboral i familiar, que en el cas de les dones és encara més accentuat.
 
Per aquest motiu, la inclusió del vot telemàtic ens permetria donar resposta a la realitat social i personal  
que  els  nostres  càrrecs  electes  es  poden  trobar  al  llarg  del  mandat.  La  seva  responsabilitat  de 
representació no pot ser limitada pel fet de patir una malaltia de llarga durada o pel fet de gaudir d'un 
permís de maternitat o paternitat.
 
Tot i poder-nos trobar en situacions que seguiran impedint als electes locals que tampoc puguin fer ús 
de les eines telemàtiques, aquest és un primer pas per poder incardinar les obligacions familiars amb 
les obligacions com a representants municipals.
 
Realitzar doncs un canvi al ROM, incorporant el vot telemàtic, és una acció que ens ajuda a trencar una 
de les majors barreres  que es troben les dones en l’accés als  espais  de representació municipal, 
especialment les dones joves. També ens permet millorar la incorporació dels homes als espais de 
cura, permetent-los combinar la paternitat i les seves funcions com a regidors. I facilitar, en el cas de 
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malaltia greu, la continuïtat dels electes, afegir garanties en la preservació dels seus drets polítics, i la  
no alteració de les majories existents. Es tracta d’una mesura que aporta millores en la garantia dels 
drets democràtics dels electes locals, modernitza l’administració, la feminitza, i  millora la conciliació 
entre l’esfera familiar i la política.
 
La Llei  7/85 de 2 d'abril, Reguladora de les Bases de Règim Local (LRBRL), el  Text Refós de les  
disposicions legals vigents en matèria de règim local  de 18 d'abril  de 1986 (TRRL) i  el  Reglament 
d'Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Entitats Locals de 28 de novembre de 1986 (ROF) 
recullen l'obligació dels regidors d'assistir físicament a les sessions del ple. Així mateix, l'article 99.5 del  
ROF, disposa que "el vot dels regidors és personal i indelegable".
 
La legislació bàsica local col·lideix amb la Llei Orgànica 3/2007, de 22 de març, per a la igualtat efectiva 
de dones i homes, que va suposar una fita en la consecució de la igualtat entre totes les persones que 
composem la societat, amb independència del gènere, establint una sèrie de drets de forma complerta  
però també preveient accions concretes que havia de desenvolupar el Govern en posterioritat. Aquest  
és el cas, de la Disposició Final Setena de la LO 3/2007, la qual preveia que el Govern promogués un  
procés de modificació de la legislació vigent per tal de possibilitar els permisos de maternitat i paternitat 
de les persones que ostenten un càrrec electe.
 
Mentre que a nivell parlamentari, ja sigui l’espanyol -Congrés dels Diputats- o el català -Parlament de 
Catalunya-, s’han realitzat les corresponents modificacions normatives per permetre el vot dels càrrecs 
electes que es troben en situació de baixa per maternitat o paternitat; a nivell local no s’ha realitzat cap  
modificació legislativa en aquest sentit.
 
En el cas del Parlament de Catalunya, mitjançant la reforma del seu Reglament, s’ha permès a les  
diputades que, en situació de baixa per maternitat no puguin complir el deure d’assistir als debats i 
votacions, puguin delegar el vot en un altre diputat o diputada. 
 
En el cas del Congrés dels Diputats, mitjançant també la reforma del seu Reglament, s’ha permès de 
manera més àmplia que en els casos d’embaràs, maternitat, paternitat o malaltia greu en els quals es 
veu impedit el desenvolupament de la funció parlamentària i ateses les especials circumstàncies, la 
Mesa de la Cambra podrà autoritzar l’emissió del vot per procediment telemàtic. 
 
Entenem que la normativa, tant la Llei Municipal com la Llei de Bases han de ser modificades per tal de 
recollir i garantir la possibilitat del vot telemàtic, però mentre aquests procediments legislatius no es  
formulin  hem  de  fer  ús  de  la  capacitat  auto-organitzativa  que  ostenten  les  corporacions  locals  
mitjançant els seus Reglaments Orgànics Municipals per tal d'incloure aquesta eina.
 
Existeix doncs un dèficit democràtic pel que fa al desenvolupament dels drets del  càrrecs electes i 
especialment pel que fa al nucli bàsic de les seves funcions. Així La STC 169/2009, de 9 de juliol, en el 
seu fonament de dret tercer, les ha definit: ...  las facultades que pertenecen al núcleo inherente a la  
función  representativa  que  constitucionalmente  corresponde  a  los  miembros  de  una  corporación  
provincial, esto es, la de participar en la actividad de control del gobierno local (provincial, en aquel  
caso) la de participar en las deliberaciones del Pleno de la corporación, la de votar en los asuntos  
sometidos a votación en este órgano, así como el derecho a obtener la información necesaria para  
poder ejercer las anteriores.
 
Aquest nucli bàsic és el que hauríem de entendre com a indisponible per les Lleis, en el sentit que no el  
poden reduir o suprimir.
 
A data d’avui no s’ha modificat la legislació per fer possible que, com a mínim, en els casos de baixa 
per maternitat o paternitat, el càrrec electe pugui delegar el seu vot a un altre membre de la corporació i  
així exercir el seu dret a vot. Cal, doncs, incorporar aquest dret dins de l’estatut dels membres de les  
corporacions locals i fixar el mecanisme per a la delegació del vot o l’exercici del vot telemàtic. Mentre  
això no es produeixi, a l’ajuntament es poden habilitar sistemes de votació telemàtica. 
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Ajuntaments com Altafulla, Barcelona o més recentment la Diputació de Barcelona ja han inclòs als 
seus  reglaments  la  possibilitat  d'exercir  el  vot  de  forma  telemàtica.
Fer ús d'eines que poden acreditar que l'electe segueix el ple a temps real, com és una teleconferència,  
un accés a una intranet mitjançant claus personalitzades o qualsevol que permeti acreditar de forma 
fefaent que està seguint el ple, li permet de participar de forma activa en tots els aspectes d'aquests, i  
per tant s'haurà de considerar que hi ha assistit a efectes de quòrum i de drets inherents a l'assistència.
 
Pel motius expressats, es proposa al ple l’adopció dels següents
 
ACORDS
 
Primer.   Instar la modificació del Reglament Orgànic de l’Ajuntament, en el sentit de possibilitar el dret 
d’assistència i l’exercici del dret de vot per via telemàtica a les sessions de qualsevol naturalesa del Ple 
corporatiu,  per  part  dels  membres  electes  d’aquest  ajuntament,  en  determinades  circumstàncies 
específiques com la situació de baixa per malaltia prolongada, permís o situació assimilada a maternitat  
o paternitat
 
Segon.- Instar al Govern espanyol que, d’acord amb allò que disposa la Llei Orgànica 3/2007, de 22 de 
març a la seva Disposició Final setena, promogui l’acord i les modificacions legislatives en de l’àmbit 
local, per tal de fer efectiu la delegació a favor d’altres membres del Consistori del dret de vot dels  
càrrecs electes que gaudeixin de permisos de maternitat  i  paternitat,  així  com aquells que pateixin 
malaltia greu que clarament impedeixi la seva assistència personal a la sessió.
 
Tercer.-  Traslladar  els  anteriors  acords a la Presidència del  Govern espanyol,  a la Presidència del 
Congrés dels Diputats i a la del Senat, a tots els grups parlamentaris del Congrés, Senat i Parlament de 
Catalunya i a les entitats municipalistes de Catalunya.
 
Quart. Acordar treballar totes aquelles accions necessàries per millorar la conciliació familiar i política  
dels càrrecs electes locals del municipi, racionalitzant els horaris i establint mecanismes telemàtics en 
tots aquells tràmits que sigui possible. 

Moció TFB: Per garantir uns Pressupostos més socials a Catalunya i per a millorar el 
finançament dels ens locals (Expedient 950/2020)

No hi ha acord Motiu: Manca de quòrum

El Secretari llegeix la moció.

Seguidament, la senyora alcaldessa dóna la paraula a la senyora Ana Luque, qui diu: «Moltes gràcies 
senyora alcaldessa. Com hem explicat a la nostra moció, els ajuntaments als darrers anys hem fet front 
a la crisi social i econòmica que ha agreujat les desigualtats, que ha obert una escletxa social sense  
precedents a nivells d’atur, pobresa i precarietat insostenibles. Els ajuntaments hem estat el dic de 
contenció d’aquesta situació tan greu i  ho hem fet, molts cops, amb pocs recursos i esdevenint el  
principal  espai  de resistència,  de dignitat,  de defensa dels  drets  de la  ciutadania,  treballant  per  a 
minimitzar l’impacte de la crisi amb intel·ligència creativa i sensibilitat social. Però tot això, ho hem estat 
fent amb uns pressupostos prorrogats des del 2018, amb les dificultats que això ha comportat. L’inici de 
la tramitació dels pressupostos el passat 29 de gener, ha obert una porta d’esperança per recuperar 
part del finançament que els ens locals han destinat a cobrir aquestes necessitats. A més, hi ha un 
augment  en partides  pressupostàries  importantíssimes  que  estaven aturades,  com a l’educació  el 
finançament de les escoles bressols multiplicant les ajudes per beques menjador, desenvolupant un pla 
d’inversió per millorar centres educatius, retirar barracons, entre d’altres. O l’augment de 125 milions 

Ajuntament de Badia del Vallès

Avinguda Burgos s/n, Badia del Vallès. 08214 (Barcelona). Tel. 937182216. Fax: 937182042

C
od

i V
al

id
ac

ió
: A

K7
9K

2M
N

W
ZG

Y5
G

PX
YK

W
9N

D
5R

J 
| V

er
ifi

ca
ci

ó:
 h

ttp
s:

//b
ad

ia
de

lv
al

le
s.

se
de

le
ct

ro
ni

ca
.e

s/
 

D
oc

um
en

t s
ig

na
t e

le
ct

rò
ni

ca
m

en
t d

es
 d

e 
la

 p
la

ta
fo

rm
a 

es
Pu

bl
ic

o 
G

es
tio

na
 | 

Pà
gi

na
 2

6 
de

 3
3 



 

d’euros  per  la  renda  garantida  de  ciutadania  i  l’augment  de  partides  d’habitatge  en  polítiques  
feministes, que son el camí a seguir per millorar les condicions de vida de les nostres veïnes i veïns. És 
per això que presentem aquesta moció amb l’esperit  de unir-nos tots i totes els que veiem que és 
necessari impulsar aquests pressupostos, que podrien ser encara molt més socials, però que son una 
manera de recuperar els temes que la ciutadania necessita i aprovar-los en el menor temps possible, 
per la pressió que puguem fer des dels ajuntaments. Moltes gràcies».

La senyora alcaldessa dóna la paraula al senyor Juan José Barcala, qui diu: «Muchas gracias señora 
alcaldesa.  No  vamos  a  dar  apoyo  a  esta  moción,  porque  están  pidiendo  que  apoyemos  unos 
presupuestos inexistentes, ya que esconden unas ayudas y unas mejoras que son necesarias desde el  
2017, debido a que no tienen presupuesto desde ese año, todo por la incapacidad de los gobiernos 
independentistas y de quien lo apoya, de no ser capaces de mirar más allá de los posicionamientos  
ideológicos.  Con  todo,  sí  que  estamos  de  acuerdo  en  conseguir  las  condiciones  necesarias  que 
necesiten  nuestros  municipios  y  nuestros  ciudadanos,  y  no  escondiendo  con  unos  supuestos 
presupuestos sociales que no son más que una cortina de humo para seguir financiando y apoyando el  
independentismo. Gracias».

La senyora alcaldessa dóna la paraula al senyor Rafa Moya, qui diu: «Gracias alcaldesa.  Desde el 
grupo municipal socialista no apoyaremos esta moción.  El titulo de la moción y parte del contenido 
estamos  totalmente  de  acuerdo.  Necesitamos  unos  presupuestos  más  sociales  y  una  mejor 
financiación de los entes locales.  Estamos seguros de la buena voluntad con esta moción del grupo de 
TFB, y de su interés por unos presupuestos más sociales y una mejor financiación, pero entendemos 
que no es posible en el  contexto actual  y que lo necesario son unas elecciones en Cataluña que 
marquen un nuevo rumbo en el país y dejemos atrás estos años perdidos. Hemos perdido muchas 
oportunidades e instalado un brecha social que ya veremos el tiempo que tardamos en solucionar. No 
vamos a dar apoyo a la actual propuesta de presupuestos que presenta el Govern de la Generalitat, un 
gobierno agotado y en funciones a la espera de la convocatoria de elecciones anunciadas ya por el 
propio presidente, que solo está a la espera de encontrar su mejor momento electoral, importándole  
bastante poco las necesidades de los y las catalanas, instalado en un tacticismo electoral en el que ya 
llevamos mucho tiempo en Cataluña y que no beneficia ni a las catalanas ni a los catalanes, solo a  
intereses partidistas de unos pocos. Y también entraremos a explicar un poco por qué votamos en 
contra. Estos presupuestos van tarde políticamente y socialmente. Un Govern que ni  está ni  se le  
espera. Políticamente porque es difícil entender que se presenten unos presupuestos, que no dejan de 
ser la hoja de ruta de un gobierno, para después convocar elecciones y que sea otro gobierno quien 
los tenga que gestionar, seguimos en la espiral del procés de todo al revés. Y socialmente porque no 
dan respuesta a las necesidades sociales urgentes del país como: el Govern anuncia un aumento de 
gasto de 3.070 millones  de euros más en relación al  2017, pero es que no es suficiente.  En los  
presupuestos prorrogados y ya una vez liquidados de los años 2018 y 2019 ese dinero ya ha sido 
agotado. Queremos poner de manifiesto y denunciar que en el proyecto presentado no hay ni un euro 
más para pobreza infantil, cuando somos la comunidad autónoma con el índice de pobreza infantil más  
alto de España, o que el aumento en dependencia suponga un euro más por dependiente al año,  
cuando el  sector  está  demandando 400  millones  de euros  en 4  años.  También ha  relativizado el  
aumento en educación, un incremento que supone la posibilidad de construir 10 escuelas cuando la 
lista es de 200. En lo relativo a la renta garantida de ciutadania, la misma comisión promotora que puso 
en marcha la ILP ha denunciado que estos presupuestos, que están apoyados por el grupo de los 
Comunes, que fueron junto con los socialistas quien dieron soporte al impulso de la ILP de la renta  
garantida, no son en ningún caso suficientes para poder desarrollarla y hacerla efectiva. Otro capítulo 
interesante es en lo que se refiere a la construcción de residencias públicas, 0 euros. Damos apoyo a 
los movimientos vecinales que están luchando por este tema, pero apoyamos unos presupuestos de la 
Generalitat con 0 euros en este capítulo. La reforma fiscal que se plantean los presupuestos se podía 
haber  hecho  antes  si  hubieran  querido  contar  con  los  socialistas.  Muchas  catalanas  y  catalanes 
esperan que con los nuevos presupuestos que se aprueben desde el Estado vuelvan las inversiones y 
los recursos que le tocan a Cataluña. Los socialistas votaremos en contra de los presupuestos de 
Cataluña porque no se han negociado con nosotros y es menos inversión que la que había a finales  
del  2019. La legislatura  está  acabada en Cataluña, así  lo han manifestado  los diferentes  líderes 
políticos  compañeros  de  Govern.  No  tiene  sentido  que  cuando  Torra  y  Aragonés  tenían  unos 
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presupuestos que no llevaron al Parlamento mantuvieran la legislatura y ahora que se aprueban unos 
presupuestos  de una  legislatura  que  ya  han  anunciado  que  no van a  acabar.  No entendemos  el  
posicionamiento de los  Comunes que apoyaran por  primera vez  unos presupuestos  de la  antigua 
Convergencia. Por eso nos reiteramos en presupuestos no, necesitamos elecciones ya. Gracias”.

La senyora alcaldessa diu:  “Jo per  complimentar  una mica el  que deia  el  company Rafael  Moya. 
Aquests pressupostos no son bons per Badia i donaré dades. Nosaltres volem ser una ciutat Badia 
libre de amianto, y todos nos sumamos. Cero euros para la retirada del amianto para Badia del Vallés. 
Inversiones en centros educativos de Badia, cero euros. Residencias públicas, cero euros. Todas las 
peticiones que hemos hecho llegar a la Comisión bilateral, a la Generalitat de Cataluña, en temas 
específicos de nuestra ciudad, cero euros. Por tanto nosotros no podemos apoyar esta moción. Como 
PSC, porque nuestro grupo parlamentario no los ha recolzat per totes les raons que ha donat el Rafael 
Moya, y como regidores y regidoras de Badia no podemos dar soporte a unos presupuestos de la  
Generalitat  que  destinan  a  Badia  del  Vallés  140.000  euros  para  un  anteproyecto  para  pisos, 
exclusivamente. No ha puesto ni un solo euro más para esta ciudad. Por tanto este pleno no puede, ni  
debe, ni debería aprobar una moción de este tipo. Por tanto nosotros vamos a votar en contra”.

La senyora alcaldessa dóna la paraula a la senyora Ana Luque, qui diu: “A veure, a mi em sap greu que 
no anem tots a una en un tema que, tenint en compte que hi ha unes eleccions per davant i que també 
s’obre tot un temps en el qual no sabem què passarà, tornaríem a tenir  uns pressupostos que no  
donen això, el que estava comentant la senyora alcaldessa, no donen ni un duro per Badia, però pot  
ser el que hem de fer és posant-se. Vull dir, hem d’apretar hem de forçar que això tiri endavant, perquè  
ara mateix què seguim, amb les eleccions no sabem què passarà i seguirem amb uns pressupostos 
subrogats. Bueno, doncs, em sap greu».

La senyora alcaldessa diu: «Pues m’hauria agradat que els que han negociat aquests pressupostos,  
haguessin demanat  aquestes  inversions per  la nostra  ciutat,  per  tant  nosaltres no podem recolzar  
aquesta moció que el que diu és que recolzem aquests pressupostos. No ho podem fer. Ni com a PSC, 
ni com a grup municipal socialista de Badia del Vallès. Per totes aquestes raons que hem posat sobre 
la taula».

Un cop sotmesa a votació es rebutja la moció presentada per Totes fem Badia, que diu:

El context polític estatal d’aquest inici de 2020 ha obert expectatives per al mon local: hi ha un govern 
progressista a l’Estat que compta amb una majoria parlamentària i un programa de govern que recull  
bona part de les demandes fetes pel municipalisme en els darrers temps, i que han de suposar canvis 
legislatius, polítiques públiques, i un nou pressupost.
En contraposició, en l’àmbit català, assistim a un moment d’incertesa després de l’anunci del President  
Torra del passat 29 de Gener, en el que es declarava la intenció de tirar endavant uns pressupostos, ja  
presentats  públicament,  i  desprès  convocar  eleccions,  però  amb  moltes  incògnites  sobre  el 
desenvolupament efectiu d’aquesta proposta.
Els Ajuntaments en els darrers anys hem fet front a la crisi social i  econòmica que ha agreujat les  
desigualtats;  que  ha  obert  una  escletxa  social  sense  precedents,  amb  nivells  d’atur,  pobresa  i  
precarietat  insostenibles.  Som i  hem estat  el  dic  de contenció d’una situació que no hem generat  
nosaltres. I ho hem fet cada vegada amb menys recursos esdevenint el principal espai de resistència, 
de dignitat, de defensa dels drets de la ciutadania, treballant per a minimitzar l’impacte de la crisi amb 
intel·ligència creativa i sensibilitat social.

A més, sovint, hem de fer front, per responsabilitat i per ser les administracions més properes a la 
ciutadania, a tota una sèrie de serveis impropis (sense competència atribuïda legalment) i  per tant 
sense recursos  econòmics  associats,  que poden arribar  a  representar  un sobrecost  del  30% dels 
nostres pressupostos anuals. 

Aquesta complexa i delicada situació s’ha agreujat, durant els darrers anys, amb els efectes de la crisi  
institucional i política que estem vivint a Catalunya. Una crisi que ha fet que els pressupostos de la 
Generalitat de Catalunya estiguin prorrogats des de 2018, agreujant encara més la situació d’haver de 
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mantenir els serveis impropis i associant-hi recursos econòmics de serveis i prestacions que no son 
competència dels Ajuntaments.

El món local necessita una Generalitat forta i estable, una Generalitat que sigui capaç de reactivar les  
complicitats amb el món local des de la lleialtat institucional i la sensibilitat social per reprendre les  
reformes necessàries i  les accions immediates per poder donar solució als problemes dels nostres  
municipis, per a pal·liar els efectes de la crisi en la ciutadania i per a tornar a posar l’agenda local sobre  
la taula.

L’inici de la tramitació dels pressupostos, el passat dia 29 de gener, obre una porta a l’esperança per a 
recuperar  part  del  finançament  que  els  ens  locals  han  destinat  a  cobrir  aquestes  necessitats. 
L’augment de partides pressupostàries d’educació (recuperant el finançament de les escoles bressol, 
multiplicant  les  ajudes  per  beques  menjador,  desenvolupant  un  pla  d’inversió  per  millorar  centres  
educatius i retirar barracons, entre altres), o l’augment de 125 milions d’€ per a la Renda Garantida de 
Ciutadania  i  l’augment  de partides  d’habitatge i  en polítiques  feministes  són el  camí  a  seguir  per  
millorar les condicions de vida de les nostre veïnes i veïns. 

Per tot això, el Grup Municipal de Totes Fem Badia proposa al ple l’adopció dels següents 

ACORDS

Primer.-  Instar  el  Govern de la  Generalitat  i  a  tots  els  Grups  Parlamentaris  amb representació  al 
Parlament  de  Catalunya  a  treballar  per  aconseguir  l’aprovació  de  la  Llei  de  Pressupostos  de  la 
Generalitat de Catalunya del 2020 en el menor temps possible.

Segon.- Instar el Govern de la Generalitat a recuperar la complicitat amb el mon local, així com avançar  
en el diàleg i el desbloqueig polític en tots els nivells institucionals.

Tercer.- Donar trasllat als acords als Grups Parlamentaris del Parlament de Catalunya, al President del 
la Generalitat, a la FMC, a l’ACM i a la Diputació de Barcelona.

Moció C's: Proyecto apadrina un parque (Expedient 952/2020)

No hi ha acord Motiu: Queda sobre la taula

Queda sobre la taula la moció presentada pel grup municipal de Ciutadans la moció "Proyecto apadrina 
un parque".

B) ACTIVITAT DE CONTROL 

1. Coneixement resolució núm. 2020-0188 de cartipàs municipal 2019-2023

Es dona coneixement de la Resolució de l'Alcaldia número 2020-0188 de 10 de febrer, de modificació de 
la Resolució núm. 2019-1186 de 10 d'octubre de modificació de delegacions a la Junta de Govern Local  
i als regidors i regidores.

2. Coneixement resolucions de l'alcaldia
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La Corporació pren coneixement de les resolucions dictades corresponents al mes de febrer des del 
número 0010-2020 fins el 0161-2020.

C) PRECS I PREGUNTES

El senyor Roberto Castillo fa les següents preguntes:
1. Podemos saber cuántas personas hay de baja en este ayuntamiento? Cuánto tiempo llevan de baja y  
por qué motivos?
2. Y siguiendo en esta línea, después de haber leído un post en el face de nuestro amigo y vecino  
corsario, me gustaría saber qué credibilidad tienen sus palabras o el  contenido del  mismo? Porque 
seguramente le habréis echado un vistazo. Y dicho esto, qué sabemos de la vida de la responsable de 
Cultura? No está de baja? He hecho un lío tremendo, ahora me lo aclaráis.
3. Cambiando de tema, me han informado de que por las tardes, en el gimnasio, pues hay mucho jaleo, 
lo que provoca que hacer deporte sea un poco desagradable. Me gustaría saber si  esto es así. Si se 
han presentado instancias al respecto, si hay quejas….

El senyor Juan José Barcala pregunta:
1. Queríamos preguntar si hay alguna medida para minimizar el daño que está provocando la cotorra  
argentina en nuestro municipio, y si la hay, cuál es. Si se van a retirar los nidos de cotorras de los pinos  
antes de que se rompan las ramas por su peso y provoque algún accidente, ya que está sobre el paso  
por donde pasa mucha gente con sus hijos hacia el colegio.
2. Por qué se están destruyendo todas las maderas y restos de otros materiales como plásticos y gomas 
de suelo en una mega hoguera en el centro de la brigada de obra, el cual aún seguía ardiendo anoche 
sin ningún tipo de vigilancia? Por qué se están quemando las maderas de teka y todo el contrachapado, 
maderas que son tratadas con químicos, sobre todo con arsénico que es un potente insecticida para la 
madera, sabiendo que cuando se queman producen un humo muy tóxico? Por qué no se ha llamado a 
una empresa para que recogieran todos estos materiales? El que dio la orden de abrir un hoyo de 
grandes dimensiones con la excavadora pequeña para después prender fuego a los materiales que 
producen los humos tóxicos,  pensó en algún momento en la salud de los trabajadores que allí  se 
encontraban?

La senyora Nerea García, pregunta:
1. En primer lugar, nos han informado que en las zonas exteriores del Polideportivo viejo y por las pistas  
de skate, bueno, estos días está pasando un topógrafo y nos gustaría saber si es que se va a empezar  
algún proyecto en esta zona.
2. En segundo lugar, muchas vecinas nos han mostrado cierta disconformidad porque en todos los 
edificios públicos no está permitida la entrada a perros, y por ejemplo, aquí en el ayuntamiento en la  
parte esta del porche, tampoco se puede, y bueno, nos gustaría saber si podríamos permitir el acceso  
de perros  en algunos  edificios  públicos  o  al  menos  en algunas zonas,  como ya  se hace en otros 
municipios.
3. También queremos volver a preguntar cuándo se van a cambiar los containers, ya que lo hemos  
preguntado  bastantes  veces  en  la  comisión  informativa.  Nos  dijeron  que  comenzarían  este  17  de 
febrero,  pero  aún no se han visto  muchos  cambios.  Y también saber  cuándo se van a  poner  las 
pegatinas con el número de teléfono nuevo de recogida de muebles.
5. También tenemos otro tema que ya hemos comentado alguna vez, que es el tema de los patinetes 
eléctricos. Creemos que nos hace falta una ordenanza que regule el uso de éstos, porque nos han 
informado de algún incidente que otro.
6. También querríamos saber si se tiene, por parte del equipo de gobierno, alguna información acerca 
de los planes del ayuntamiento de Sabadell sobre la ubicación de una posible zona de ocio en Sabadell, 
ya  que nos  preocupa que el  destino pueda ser  en la zona del  riu Sec,  porque esto nos  afectaría 
negativamente.
7. Y por último, hoy nos ha llegado también la información de que la rampa de la calle Burgos, esta 
grande que llega a la Plaza de la Sardana, ha habido un incidente con una persona que va en silla de 
ruedas, porque las rejillas, las ruedas de la silla se atascan. Y bueno, sabemos que no es la primera vez 
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que pasa, y nos gustaría saber si estas rejillas se van a cambiar.

La senyora Ana Luque pregunta el següent:
Jo tindria un prec amb el tema dels carrils bici. Llavors, la propuesta del Plan de movilidad del Vallés 
Occidental y Oriental, hace hincapié en la necesidad de construir una red de carriles bici entre otras 
propuestas. El municipio de Barbará ha creado una red interna de carriles bici, alguna de las cuales 
llega justo a nuestro municipio. La creación de carriles bici en el entorno del riu Sec, hace patente la 
necesidad de interconectar estas dos redes. Somos conscientes de la peculiaridad del espacio urbano 
en Badia, pero creemos que existen soluciones para crear esos carriles bici que interconecten la zona  
del riu Sec y Barbará. Para ello, el camino verde pegado a la C58 también podría ser una alternativa. 
Emplazamos al gobierno municipal a poner en marcha un estudio sobre la viabilidad de estos carriles 
bici, con los equipos técnicos municipales y la participación del tejido social badiense. Eso es lo que  
sería un urbanismo participativo. Aprovechando este tema, hacemos una petición de mejora del estado 
del camino verde, sobre todo iluminando el paso del IES Badia del Vallés con farolas solares, como se 
hizo en el camino del Ikea.

La senyora alcaldessa diu: 
Passem a contestar. Jo ara donaré la paraula als regidors perquè contestin. De tota manera, aquest que 
vostè anomena amic i veí, jo no sé qui és, per tant no puc dir si és amic o veí o si viu a Palau de  
Plegamans, perquè no tinc ni idea. Aquests perfils falsos, a mi m’agradaria que aquestes persones que 
fan aquest tipus de comunicacions, que donessin la cara amb noms i cognoms. Sobre tot, perquè a 
nosaltres ens deixa en una situació d’indefensió molt complicada, perquè aquestes persones que es 
dediquen a difamar de la manera que difamen en les xarxes socials, no només a nosaltres, si no a totes 
les  persones  que  treballen  en  l’ajuntament,  donessin  la  cara  per  tenir  les  mateixes  eines  i  poder  
defensar-nos de totes les coses que es verteixen a les xarxes socials. Y los libros blancos, normalmente  
de las fake news, recomanen que a aquest tipus de perfils, normalment no se’ls doni credibilitat i que 
abans de fer qualsevol tipus de comentari, hauríem de preguntar a les fonts, que son les que tenen 
aquesta  informació,  sobre tot  tenint  en compte que es  parla  de noms i  cognoms de treballadors  i  
treballadores que crec que tenen dret a defensar la seva privacitat i no estar tot el dia a les xarxes  
socials i a més amb noms i cognoms. I jo crec que cap de nosaltres hauria de ser còmplice d’aquesta 
situació. 

Comencen a respondre a les preguntes els regidors de l’equip de govern. La senyora Montse Jiménez 
és la primera que respon:
Sobre la pregunta del compañero Roberto del Castillo de cuántas personas hay de baja, de cuánto 
tiempo hace que están de baja y por qué motivos, pediré al departamento correspondiente un listado de 
cuántas personas están de baja y de cuánto tiempo llevan. Evidentemente, la baja la da el médico y los 
motivos no son públicos, pertenecen a la intimidad de cada uno de los empleados y empleadas. No 
contamos con esa información y de contar con ella tampoco se la facilitaríamos. Por otro lado, bueno, 
recalcar lo que ha dicho la señora alcaldesa. Para nosotros, Facebook no es una fuente de información, 
más bien todo lo contrario y yo a este respecto sobre la desafortunada pregunta, bajo mi punto de vista  
personal, de qué fue de la vida de la responsable de Cultura, yo le pediría que midiera sus palabras,  
porque estamos hablando de personas, estamos hablando de empleados por los que podemos sentir  
más  simpatía,  menos  simpatía.  Yo  le  puedo garantizar  que  de los  140  empleados  que  tiene  este 
ayuntamiento,  yo hay algunos con los  que incluso mantengo una  muy buena relación,  relación de 
amistad, otros con los que no y con todos trabajo. Me parecen unas preguntas de mal gusto las que ha  
efectuado respecto de la vida de las personas, porque en todo caso, nosotros nos debemos ocupar 
como regidores del desempeño que tienen esas personas de sus funciones en el ayuntamiento. Eso es  
lo que le aporta al ciudadano, eso es lo que le aporta a la organización. La vida privada de las personas, 
por suerte, para este equipo de gobierno, no es relevante a la hora de ejercer sus funciones en el 
ayuntamiento, y me parecería sano que partiéramos de esa base todos. Nosotros nos ocupamos de ese 
desempeño de tareas y de lo que le aportan a la institución y al ayuntamiento y a Badia del Vallés y a  
sus vecinos y no por sus vidas privadas. Únicamente añadir que me ha parecido un tono simpático para 
unas palabras antipáticas.

Seguidament, el senyor Josep Martínez respon el següent:
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Pasaré a  contestar  al  señor  Roberto  sobre el  jaleo en  el  Polideportivo,  en  el  gimnasio  se refiere, 
entiendo. No tenemos ninguna instancia que hable al  respecto o que se queje al  respecto.  Quejas 
puntuales tampoco nos han llegado. Por parte de la empresa de monitoraje, el propio monitor, no nos ha 
llegado nada. Yo asisto regularmente por la tarde y no me encuentro ningún jaleo ocasional más allá de 
la música que se pueda poner. Desde luego que es una zona social donde la gente habla, no es como 
una biblioteca donde sí que se debe guardar un poco más de silencio. En todo caso revisaremos y 
volveremos a consultarlo.
Y referente a la pregunta sobre TFB sobre vecinos que están disconformes con la entrada a perros a los  
accesos a los equipamientos, yo entiendo que esos vecinos, viene de una queja puntual, que además 
estuvo presente la regidora, en la Llar d’avis. Hay un reglamento y una normativa que debemos acatar, 
en ese sentido hay una normativa y un reglamento sobre el Casal d’avis y hay un compromiso por parte  
de las personas que están allí de que no entren animales de compañía. En todo caso, nosotros estamos 
dispuestos también a través de la ordenanza de tinença d’animals de poder contemplar el acceso a 
perros y animales a las instalaciones, dentro de una cierta lógica, pero sí también recordarle a vecinos  
que tampoco se puede entrar con un perro a la oficina de tu trabajo ni con un perro a la piscina, lo digo  
porque también nos ha llegado alguna queja de gente que se ha encontrado que en la piscina pues  
habían perros, puntualmente, entonces nosotros ya hicimos las averiguaciones oportunas y ya lo hemos 
analizado.

La senyora Encarna Rodrigo passa a respondre:
Comentar a C’s el tema de las cotorras. La verdad es que hemos hablado con la técnica de Medio 
Ambiente de muchas plagas, como pueden ser las abejas, las avispas, tema de ratas y tal, pero la  
cotorra argentina no la hemos abordado. Sí que es verdad que al salir del ayuntamiento, yo misma, 
cuando llego a casa, al pasar por el lado de la iglesia se oye mucho jaleo, lo comentaremos y miraremos 
a ver si realmente existe un problema, por el tema de peso de nidos y veremos a ver cómo lo podemos  
abordar. Pero hasta ahora es algo que sinceramente no hemos abordado.
Sobre el tema que me comentas de la destrucción de materiales, de crema, en la brigada, en el espacio 
de la brigada, he de decirte que se pidió un permiso para hacer la crema, que comprende del día 14 al  
28 de febrero, que el hecho de que ayer no se apagara es porque al ser crema controlada, si se echa  
agua o se apaga, hoy no se podría activar, me explican que eso tiene que ser así. Sobre el tema de 
destrucción de materiales de teka y el humo tóxico y todas estas cosas, se supone que no debería de 
existir, es decir, a petición de la brigada nos dijeron que tenían unos restos de madera y materiales de  
madera, vamos, no otros materiales, no plástico, no teka, no señales de tráfico, porque he recibido 
fotos, y que para llevar a la deixalleria necesitarían pues 10 viajes, y pidieron por favor hacerlo allí, que  
se ve que no era la primera vez. Entonces lo pidieron en el área, se valoró, se pidió permiso de crema y 
se les dio el permiso, se les dijo hacer un agujero y controlar esta crema y ahí está. Entonces el hecho  
de que cuando se ponen a hacer eso, todo lo que pillan por ahí, lo metan, pues hoy se les ha dado el  
toque. Ellos lo han negado, ellos dicen que solo han metido madera, pero bueno, esto es lo que hay y  
no te puedo mentir. Yo les he dicho que existen fotos y que hay fotos y que esto iba a salir en el pleno y  
dicen que les enseñé las fotos, que no han quemado nada, se me han puesto en este plan, pero bueno.
A TFB decir que en el Polideportivo viejo hay un topógrafo hoy, sí, es verdad. Están haciendo Incasòl la  
reparcelación y modificación del Plan General del riu Sec, está redactando una modificación previa a la 
reparcelación para mejorar el vial paralelo a la vía del tren, para evitar hacer un muro por un desnivel 
que existe entre la vía y la parcela. Por eso está el topógrafo allí.
Después, cambiar los containers, sí, dijimos que empezarían el 17 del 2. La empresa ha estado con  
(…….) en contacto, han tenido problemas. Mañana, da la casualidad que es mañana, podía haber sido  
hoy y hubiera sido más fácil, pero mañana 30 contenedores y el viernes los otros 30, irán suministrando  
según vayan trayendo. El número de teléfono de la recogida de muebles, no está puesto porque según 
la empresa Ascán, ha mandado a imprimir tanto esto como otras cosas y no los tienen. Sí que es verdad  
que lo publicamos en la página web, que incluso la empresa anterior del número de teléfono, según me  
han dicho envía un mensaje repetitivo y los deriva al número de teléfono nuevo, pero es verdad que no 
están las pegatinas. Me las pediste la semana pasada, el miércoles, yo lo trasladé, lo trasladamos a la 
empresa, pero de momento no es así. 
La rampa de la calle Burgos sí que es verdad que es una petición del tema de las rejillas. Ahora mismo 
está la aparejadora de la casa haciendo un estudio. No sabíamos nada de lo que había sucedido hoy, 
pero sí que es verdad que se está haciendo un nuevo proyecto, porque aquello es una rejilla que según 
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me explicaba toma un montón de agua y que hay que hacer otro tipo de recogida de aguas pluviales. 

La senyora alcaldessa també respon i diu: 
Comentar també, no sé si las fotos se las habéis facilitado a la regidora? Vale. Pediremos un informe y 
nos  aseguraremos  que  todo  esto  sea  así.  Pediremos  las  responsabilidades  al  responsable  de  la 
brigada, para que nos haga un informe detallado y por la técnica de Medio Ambiente de los residuos que  
se han vertido, porque es grave y si realmente hay que depurar responsabilidades, las depuraremos en  
caso de ser así.

El senyor Rafa Moya respon:
Simplemente  para  el  tema  de  los  patinetes  eléctricos.  Sí  que  dijimos  que  íbamos  a  redactar  una 
ordenanza  de  movilidad  personal  que  recogiera  todos  estos  ámbitos,  en  tanto  en  cuanto  no  se 
modificara el código de circulación. En principio hay una directriz que el jefe de policía ha trasladado a 
los agentes, pero lo que haremos es que en la próxima comisión informativa invitaremos al  jefe de 
policía para que os  explique los criterios que tienen para intervenir  con los vehículos  de movilidad 
personal, si os parece. 

La senyora alcaldessa respon un altre vegada:
Respecto al tema de los planes del Ayuntamiento de Sabadell sobre el tema de la zona de ocio, es un 
tema recurrente y siempre se ha puesto encima de la mesa cada vez que sale el tema de la zona de 
ocio de Sabadell. Comentaros, nuestro Plan General no permite la ubicación de actividades de ocio en 
las zonas que corresponden al término municipal de Badia. Por tanto, aquí en Badia, no van a poder 
trasladar las actividades de ocio. Por lo que sabemos, porque este es un tema recurrente, sobre el 
planeamiento que tiene Sabadell,  salvo que lo cambiaran,  la única zona que permitía este  tipo de 
actividades es la zona que da al otro lado, creo que es la zona que da más a Sant Quirze, que no la  
zona que da aquí a Sant Pau del riu Sec la part de Badia.
Respecte al tema dels carrils bici. En el moment en el què Barberà va començar a fer el seu traçat de  
carril bici, ja ho vam comentar amb l’Àrea Metropolitana per intentar consensuar els traçats de carril bici  
de connectivitat amb l’entorn, perquè nosaltres estàvem treballant el nostre Pla de mobilitat i vam tenir 
un seguit  de reunions al  final  del  mandat passat, per intentar consensuar el  model de carril  bici  de  
connectivitat amb Cerdanyola, com a l’Autònoma com a Barberà. I és en el què estem treballant. Estem 
treballant en un doble traçat, uno que va pel pont de Cerdanyola per la C58. Ara quan acabin les obres,  
ja tenim aquesta connectivitat amb Cerdanyola. I després amb l’Àrea Metropolitana estem redactant el  
projecte per un carril bici que vagi Barberà, Sabadell i Badia, que jo crec que és el que surt en el Pla de  
mobilitat, i en aquest sentit nosaltres estem mirant la ubicació que seria per part jo crec que més que per  
l’avinguda Costa Brava, seria per la Mediterrània, perquè jo crec que és, bueno, si cap, d’una manera 
més amable, que no per les altres vies, però estem treballant de manera coordinada amb els municipis  
pel traçat d’aquest carril bici. I ens apuntem lo del tema del camino verde de l’Institut Badia del Vallès i  
també les propostes que em consta que ha fet els companys i companyes de Ciutadans al regidor Iván 
Sanz sobre el tema de la ruta biosaludable, que també m’ho ha traslladat, també ho tenim en compte.
Y el tema de los patines eléctricos, estamos en proceso de elaboración de la ordenanza.

El senyor Juan José Barcala pregunta:
El comunicado de crema que solicitásteis, pone específicamente que es una crema de restos vegetales. 
Y además en las mesures preventives, en la letra d, pone que la crema començarà i acabarà amb la 
llum del dia. I la letra e, que en cap cas no s’abandonarà el lloc fins a la total extinció. Ayer a las 11 de la  
noche seguía ardiendo esto. Y os puedo asegurar que allí no había restos de vegetales ninguno. Todo lo  
que se estaba quemando allí eran productos tóxicos.

La senyora alcaldessa diu:
No pateixi senyor Barcala que obrirem un expedient informatiu per esbrinar què ha passat.
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